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شماره 859 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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با سلام خد مت امام عصر)عج(

بایدن جو  خارجی  سیاست  تیم  به  نگاهی 

مالی رابرت  انتخاب  پیام 
چیست؟   ایران  برای   

شد  مطرح  کشور  دفاعی  و  هسته ای  ممتاز  و  برجسته  دانشمند  خانواده  دیدار  در 

از  اسلامی  انقلاب  رهبر  تجلیل 
و  فنی  و  علمی  برجستگی های 
فخری زاده   شهید  اخلاص 

هشتم«؛ »ستاره  دختران  تیم  سرپرست  با  گفتگو 

حمایت  گرو  در  ما  موفقیت 
است! مردم 

کرد؛ مطرح  اسلامی  شورای  علنی  صحن  در  مشهد  شهردار 

شهری  قطار   4 خط  حفاری  آغاز 
99 سال  انتهای  از 

اسنپ؛  در  رانندگی  از  خانواده  سرپرست  زنان  روایت 

عالیه! فرمونت  دست 
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در دیدار خانواده دانشمند برجسته و ممتاز هسته ای و دفاعی 
کشور مطرح شد 

تجلیل رهبر انقلاب اسلامی از برجستگی های 
علمی و فنی و اخلاص شهید فخری زاده

خانواده دانشمند برجسته و ممتاز هسته ای و دفاعی کشور شهید محسن فخری زاده عصر روز 
)دوشنبه( با رهبر معظم انقلاب اسلامی دیدار کردند.

حضــرت آیــت الله خامنه ای در این دیدار با تجلیل از برجســتگی های علمی و فنی شــهید 
فخری زاده و حضور سخت کوشــانه آن دانشمند عالی مقام در میدان علم و عمل، گفتند: علوّ 
مقامی که خداوند با شــهادت به آن بزرگوار عطاء کرد، مزد زحمات و اخلاص کم نظیر او بود 
و این مقام با هیچ یک از مقام های دنیوی قابل مقایسه نیست.رهبر انقلاب اسلامی، عظمت 
یافتن نام شــهید فخری زاده در میان عموم مردم و ابراز تأسف بسیاری از جوانان از ناشناخته 
بــودن او در زمان حیاتش را از دیگر آثار اخلاص شــهید دانستند.ایشــان همچنین گفتند: 
همسران شهدا در اجر آنها شریک هستند و از خداوند می خواهیم که صبر و آرامش خود را بر 
دلهای شــما نازل فرماید و به توفیق الهی بتوانید حرکت خود را متناسب با شأن شهید ادامه 
دهید.در این دیدار، همسر و فرزندان شهید فخری زاده با قدردانی از پیام محبت آمیز و روشنگر 
رهبر انقلاب اسلامی پس از ترور شهید فخری زاده، تبیین جریان فکریِ شهدای جهاد علمی 

و الگوسازی از آنان را مورد تأکید قرار دادند.

تا انتخابات

زنان با اصلاحیه قانون انتخابات می توانند 
کاندیدای ریاست جمهوری شوند

محمد حسن آصفری نایب رئیس کمیسیون امور داخلی و شوراهای مجلس، در وبینار اصلاح 
قانون انتخابات ریاســت جمهــوری در ایرناگفت: طبق این اصلاحیــه، بانوان هم می توانند 
کاندیدای ریاســت جمهوری بشــوند و اگرتاکنون خانم ها نمی توانستند دراین زمینه ثبت نام 
کنند، اما اکنون می توانند.محمدحســن آصفری در وبینار اداره کل پژوهش و بررســی های 
خبــری ایرنا که با حضور وی  و قاســم میرزایی نکو، نماینده مجلس دهم برگزار شــد، در 
واکنش به ایرادات 5 گانه کمیته نظارت مجمع تشــخیص مصلحت نظام بر اصلاحیه قانون 
انتخابات ریاســت جمهــوری گفت: اطلاعی درباره این که چه مواردی نقد شــده ندارم، اما 
تاکنون ســه جلســه در این زمینه در کمیته نظارت مجمع گذاشته شده است.وی با بیان این 
که در این جلســات نظرات مشورتی بیان می شود، افزود: الان این قانون از مرحله تصویب 
مجلس گذشــته و اعضای مجمع باید نظرات مشــورتی خود را به شــورای نگهبان منتقل 
کنند تا اگر مواردی را خلاف شــرع یا قانون اساسی تشخیص می دهند، رد کنند یا خواستار 

اصلاحش شوند.
علت تعجیل در اصلاحیه قانون انتخابات ریاست جمهوری

نماینــده اراک در واکنش به نماینده مجلس دهم که رســیدگی به این قانون را شــتاب زده 
خواند، اظهار کرد که برای این قانون کار کارشناســی شــده و مرکز پژوهش های مجلس با 
پژوهشکده شورای نگهبان و نمایندگان مجالس قبل روی آن کار کردند، اما علت تعجیل در 
بررســی اصلاحیه این بود که به انتخابات 1۴00 برسد.نایب رئیس کمیسیون شوراها و امور 
داخلــی مجلس، در بیان امتیازات این اصلاحیه گفت: در گذشــته خانم ها می گفتند بالاخره 
ما می توانیم کاندیدای ریاســت جمهوری بشویم یا نه؟ ما الان در اصلاحیه قانون انتخابات 
ریاست جمهوری گفته ایم رجل سیاسی یعنی کسی که این مسئولیت ها را داشته و مثلا وزیر 
یا نماینده مجلس بوده اســت. خانم هایی بوده اند که وزیر، معاون رئیس جمهور یا اســتاندار 
بوده اند و مســئولیت های مختلفی داشــته اند. بالطبع در اصلاحیه گفته شده است که خانم ها 
هم می توانند نامزد ریاست جمهوری بشــوند.خبرنگار ایرنا از آصفری پرسید: »با این تفسیر 
شما خانم وحید دستجردی که وزیر بهداشت بوده، از منظر این قانون رجل سیاسی محسوب 
می شــوند؟ « که نماینده اراک پاســخ داد: من روی فردی نظر ندارم. ایشان می تواند نامزد 
شــود، اما تشخیص صلاحیت و مدیر بودن ایشان به شورای نگهبان مربوط است که قاعدتا 
دوران مســئولیت و وزارت ایشان را بررسی می کند، اما اگر تاکنون خانم ها نمی توانستند ثبت 
نام کنند، اکنون می توانند در این زمینه اقدام کنند. البته این اصلاحیه باید به تائید شــورای 

نگهبان برسد.
مجلس خودش را سپر بلای شورای نگهبان کرد

نماینده اراک در پاســخ به ســوال ایرنا در مورد اینکه آیا مجلس با این اصلاحیه به وظایف 
شــورای نگهبان ورود نکرده است؟ گفت: جلسات زیادی با حقوقدانان و اعضای پژوهشکده 
شورای نگهبان برگزار شد و ما سعی کردیم پا در کفش شورای نگهبان نکنیم. در عین حال 

قضاوت نهایی با شورای نگهبان است و باید منتظر نظر آنها ماند.
وی تاکید کرد: ما نه تنها دســت شــورای نگهبان را نبســته ایم، بلکه دست این نهاد را باز 
کرده ایــم و جلوی تیر و ترکش هایی که می خواهد به دلیل رد صلاحیت افراد به این شــورا 
اصابت کند، گرفته ایم. در این قضیه مجلس کمک شــورای نگهبان آمده و خودش را ســپر 
بلای شــورا کرده اســت. ما اختیارات شــورای نگهبان را کم نکرده ایم و شورا هم می تواند 

ایراداتی که به نظرش می رسد مطرح کند تا در مجلس برطرف شود.

سیدمحمد خاتمی: کاندیدای انتخابات 1400 
نمی شوم

خواهرزاده ســید محمد خاتمی در صفحه اینســتاگرام خود از موضع رئیس دولت اصلاحات 
پیرامون انتخابات خبر داد.ایلنا نوشــت: حجت الاسلام محمد صدوقی خواهرزاده سید محمد 
خاتمی رئیس جمهور دولت اصلاحات در صفحه اینســتاگرام خود نوشت: »دیروز سید محمد 
خاتمی به من گفتند: »کاندیدای ریاســت جمهوری نمی شوم؛ چراکه سرمایه ام اعتماد مردم 

است و وقتی چنین چیزی ممکن نیست، نباید با امید و اعتماد مردم بازی کرد.«
او مثل همیشــه دوســت دارد فضایی به وجود بیاید که مردم بتوانند انتخاب واقعی و پر شور 

که نمایندگان همه تفکرات در آن باشند و جمهوریت جلوه  پررنگ داشته باشد برگزار شود.
امکان حضور حداکثری مردم که همیشــه خواســت رهبری بوده اســت در انتخابات1۴00 

می تواند میدان را از تندروها باز ستاند.

ابطحی: بعید است اصلاح طلبان حضور 
قدرتمندی در 1400 داشته باشند

عضو مجمع روحانیون مبارز، گفت: طی ده ســال گذشــته و پــس از انتخابات 88، موانع و 
فشارهای زیادی وجود داشته تا این جریان حذف شود؛ این فشارها همچنان وجود دارد.

خبرآنلاین نوشت: اصلاح طلبان اگرچه امید چندانی به پیروزی در 1۴00 ندارند اما این روزها 
دســت به کار شده اند تا علم سازوکار جدید انتخاباتی را برپا کنند تا شاید در رقابت با رقیب 
شانسی بیابند. نهاد اجماع ساز که روز گذشته اسامی آن نیز اعلام شد قرار است محور تحرک 

انتخاباتی چپ گرایان در این انتخابات باشد. 
حجت الاسلام سیدمحمدعلی ابطحی عضو مجمع روحانیون مبارز،  می گوید: » طی ده سال 
گذشته و پس از انتخابات 88، موانع و فشارهای زیادی روی جریان اصلاح طلبی وجود داشته 
تا این جریان حذف شود؛ این فشارها همچنان وجود دارد. از این رو بنده پیش بینی نمی کنم 

این فشارها تا زمان انتخابات برداشته شود.«
این چهره سیاسی اصلاح طلب بر این باور است که بعید است جریان اصلاح طلب در انتخابات 
آینده، امکان حضور قدرتمند با یک چهره متفاوت داشته باشد و یا اینکه با داشتن یک سری 

اختیارات جدید بتواند در صحنه حاضر شود.
او ضمن تاکید بر اینکه وضعیت اصلاح طلبان برخلاف اصولگرایان مشخص و روشن نیست، 

می گوید:» اگر مردم حضور پیدا نکنند اصلاح طلبان نمی توانند فعال شوند.«

نگاهی به تیم سیاست خارجی جو بایدن

پیام انتخاب رابرت مالی برای ایران چیست؟  
روز شــنبه حســام الدین 
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آشــنا، مشــاور رئیس 
انتخــاب  جمهــور 
»رابــرت  احتمالــی 
مالــی« بــه عنــوان 
نماینده ویــژه امور ایران 
را  آمریکا  در دولت جدید 
پیامی روشــن برای حل 
ســریع و موثر مناقشــه 
توصیف کرد. رابرت مالی 
حقوقــدان و پژوهشــگر 
علوم سیاسی که در دولت های بیل کلینتون 
و باراک اوباما در ارتباط با مسائل خاورمیانه 
فعالیت داشته است یکی از افرادی است که 
انتخابــش از حــالا بــا اعتــراض برخی از 
جمهوری خواهان آمریکا از جمله سناتور تام 
کاتــن و سیاســتمداران و فعــالان افراطی 
ضدایرانی و مخالف برجام در آمریکا روبه رو 
شده اســت. به گفته تام کاتن، رابرت مالی 
پیشینه طولانی در همدلی با ایران و دشمنی 
با اســرائیل دارد. کاتــن در صفحه خود در 
توئیتر با این ادعا که »اگر مالی بیاید مقامات 
ایرانی احســاس خوش شانســی می کنند«، 
می گویــد: مالی از نیرو هــای امنیتی دولت 
باراک اوباما اســت و دو ســال پیش هم با 
ظریف در نیویورک دیدار کرده است. مالی در 
ســال 2000، زمانــی کــه بیــل کلینتون 
زمینه هــای برگزاری کمپ دیویــد را فراهم 
می کرد، یکــی از اعضای تیم او به شــمار 
می آمــد. او در دوره باراک اوباما نیز به عنوان 
مسئول خاورمیانه شورای امنیت ملی آمریکا 
فعالیــت می کرد. مالی همچنین در مذاکرات 
هسته ای منتهی به برجام که در سال 139۴ 

به امضا رسید، عضو هیات مذاکراتی آمریکا 
بود و پــس از آن هم به عنــوان مدیر گروه 
بحــران، فعالیت هــای متعــددی در حوزه 
خلیج فارس و موضوعات ایران داشــته است. 
مالی همچنین به تمایل خود برای مذاکره با 
ایران و ســایر دولت های درگیــر با آمریکا 
همچون سوریه شناخته می شود و انتصابش 
را بسیاری نشانه آشــکار دیگری از خواست 
بایدن برای مذاکره با ایران می دانند. به گفته 
کارشناسان حضور او در دولت بایدن به دلیل 

دیدگاه هایش احتمالا با انتقاد های بســیاری 
مواجه خواهد شــد، اما در عین حال می تواند 
پیامی به منطقه مبنی بر عزم دولت بایدن در 
تغییر سیاســت آمریکا نســبت به خاورمیانه 
باشــد. آن طور که آرون دیوید میلر، یکی از 
مسئولان پیشین وزارت امور خارجه آمریکا و 
دوست نزدیک رابرت مالی که در حال حاضر 
عضو ارشد بنیاد کارنگی برای صلح بین المللی 
است، به »جوئیش اینسایدر« رسانه یهودیان 
آمریــکا گفتــه اســت او، چون عضــو تیم 
ایران بوده، نقاط  با  مذاکره کننده هســته ای 

قوت و محدودیت های برجام را می شناسد و 
مهم تر از همه آنکه او به آنتونی بلینکن، وزیر 
امور خارجه و جک ســالیوان، مشاور امنیت 
ملــی در دولت بایدن نزدیک اســت. رابرت 
مالی که از پدر مصــری با اصالت یهودی و 
یک مادر الجزایزی زاده شده، دارای تجربیات 
بسیار زیادی در سیاســت خارجی آمریکا به 
خصــوص در منطقه خاورمیانه اســت و به 
همین خاطر اســت که بایــدن او را به این 

ســمت گمارده، این در حالیست که انتخاب 
مالی را باید در کنار انتخاب های دیگر بایدن 
نظیر آنتونــی بلینکن به عنــوان وزیر امور 
خارجــه، ویلیام برنز، به عنوان رئیس ســیا، 
وندی شرمن به عنوان معاون وزیر خارجه و 
در نهایت جک ســالیوان به عنوان مشــاور 
امنیت ملی ارزیابی کرد. انتخاب چنین افراد 
متخصصــی به عنوان تیم سیاســت خارجی 
بایدن که آشنایی زیادی با مسائل خاورمیانه 
و ایران دارند، به خوبی رویکرد او را مشخص 
کرده اســت. این در حالیست که در این بین 

بلینکن بــه عنوان وزیر امــور خارجه نقش 
اصلی را برای انتصاب رابرت مالی به عنوان 
نماینده آمریکا در امور ایران داشــته اســت. 
مالــی مدیــر گــروه بین المللی بحــران در 
واشــینگتن دی ســی بوده و دارای ســابقه 
طولانی در دولت های دموکرات قبلی است. 
مالــی همچنیــن بــا سیاســت های رژیم 
صهیونیستی در منطقه خاورمیانه زاویه دارد. 
اما نباید این ســوء برداشــت ایجاد شود که 
اصطحکاک مالی با سیاســت های منطقه ای 

تل آویــو، موجب آن خواهد شــد که این 
مســئله به نفع تهران تمام شود. در همین 
رابطه رابرت مالی در ســال 2008 با سران 
حماس دیدار کرد که ایــن موضوع در آن 
زمان جنجال بسیاری به پا کرد، به طوریکه 
جامعه یهودیان آمریکا به شدت او را تحت 
فشار قرار داد و این مســئله برای او بسیار 
گــران تمام شــد، زیــرا که او در آســتانه 
انتخابات 2008 از تیم انتخاباتی اوباما کنار 
گذاشــته شد. چنین انتصاباتی باعث شد که 
اســرائیل از این مســئله نارضایتی خود را 

اعــلام کند و در پیام اخیر نتانیاهو به بایدن 
نیــز این موضوع به خوبی عیان بود که این 
رژیم به همراه کشــور های عربی از جمله 
عربســتان و امــارات به هیــچ وجه قبول 
نخواهند کرد که بایدن و دولتش به همین 
راحتی به برجام بازگردند و این مســئله کار 
مالی و تیم سیاست خارجی آمریکا را قدری 
ســخت خواهــد کرد. حــال بایــد دید در 
مذاکرات احتمالی بیــن ایران و آمریکا چه 
اتفاقاتی روی خواهد داد. انتخاب مالی و به 
طور کلی تیم سیاســت خارجی بایدن برای 
ایران دارای دو جنبه مثبت و منفی اســت. 
جنبه مثبت آن از این نظر اســت که افراد 
حاضر در وزارت امور خارجه آمریکا در دوره 
بایدن، همگی تجربه بســیار زیادی در امور 
ایــران دارند و آن ها دخالت مســتقیمی در 
شــکل گیری توافق هسته ای داشته اند. به 
نوعی آن ها با پرونده هســته ای ایران آشنا 
هستند و این می تواند کار را برای مذاکره و 
توافق مجدد تسهیل کند. اما جنبه منفی آن 
نیز به این مورد مربوط می شود که اگر ایران 
نتواند با این تیم سیاســت خارجی بایدن به 
توافق دست پیدا کند و به نوعی برجام احیا 
نشــود، آن زمان است که شــرایط بسیار 
سخت خواهد شد، زیرا که سطح اصطکاک 
و تنش بین دو کشور افزایش خواهد یافت و 
این مسئله ایران را در شرایط دشواری قرار 
خواهد داد. بنابراین ایــن دو نکته مثبت و 
منفی در مورد تیم بایدن به طور توامان کار 
را برای تهران سخت خواهد کرد. حال باید 
دید در نهایت در مذاکرات احتمالی که بین 
دو کشور برقرار می شود، چه نتایجی به بار 

خواهد آمد.

ولایت

به گفته کارشناسان حضور چهره هایی مانند رابرت مالی در دولت 
بایدن به دلیل دیدگاه هایش احتمالا با انتقاد های بسیاری مواجه خواهد 

شد. اما در عین حال می تواند پیامی به منطقه مبنی بر عزم دولت 
بایدن در تغییر سیاست آمریکا نسبت به خاورمیانه باشد

,,

ارزیابی مثبت ظریف از سفر دو روزه خود به جمهوری آذربایجان؛

راه رسیدن به صلح پایدار از ترتیبات منطقه ای فراگیر گذر می کند

اجازه نمی دهیم داعش خود را مجددا سازماندهی کند

سرویس سیاسی/ وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به دیدار 
خود با رئیس جمهور آذربایجــان اظهار کرد: امروز در جریان 
ســفر به باکو ملاقات بســیار مهم و مفیدی با رئیس جمهور 
آذربایجان داشــتیم.محمد جواد ظریف در پایان سفر دو روزه 
خود به آذربایجان و پس از دیدار با مقامات ارشــد این کشور 
در جمع خبرنگاران به تشریح نتایج سفر خود پرداخت و گفت: 
سفر بسیار خوبی انجام شد. سفر به آذربایجان شروع یک سفر 
منطقــه ای در حوزه رایزنی در مورد روش های تقویت صلح و 
ثبات در منطقه و همچنین گسترش روابط دو جانبه است.این 
دیپلمات ارشــد کشورمان با بیان اینکه در  ماه های گذشته در 

حوزه دوجانبه همکاری های خیلی خوبی با آذربایجان داشــته 
ایم و برای حل و فصل مشــکلات منطقه ای سفرهایی انجام 
شد و در همین راستا شــاهد سفر چندی پیش آقای عراقچی 
به آذربایجان و چند کشــور منطقه بودیــم، گفت: من امروز 
در جریان دیــدار هایم با مقامات آذربایجــان هر دو موضوع 
را پیگیری کردم. وی همچنین بــه دیدار امروز خود با رئیس 
جمهور آذربایجان اشــاره کرد و گفت: ملاقات بســیار مهم و 
مفیدی انجام شــد در این دیــدار در ارتباط با ابتکار منطقه ای 
و روش های همکاری در حــوزه های مختلف به صورت چند 
جانبه در این منطقه استراتژیک و همکاری در حوزه های دیگر 

از جمله انرژی با همکاری دیگر کشــورها که منجر به تقویت 
صلح و ثبات در منطقه شود، رایزنی کردیم.ظریف خاطرنشان 
کرد: در ارتباط با همکاری های دو جانبه نیز که در کمیسیون 
مشترک دو کشــور تصمیمات بســیار خوبی گرفته شده بود 
صحبت های خوبی انجام شــد همچنین در مورد بازســازی 
مناطق آزاد شــده رایزنی کردیم. امیدواریــم در این زمینه ها 
شاهد همکاری هرچه بیشــتر دو کشور در جهت تامین منافع 
ایران و آذربایجان باشــیم.ظریف به موضــوع همکاری های 
چندجانبه در منطقه و اهمیت این مسئله برای ایران اشاره کرد 
و گفت: در جریان سفر به روسیه، ارمنستان، گرجستان و ترکیه 

در زمینه همکاری های شــش جانبــه و دیگر همکاری های 
منطقه ای صحبت و رایزنی خواهیم کرد.وزیر خارجه کشورمان 
در پایان دیدارهایش در باکو گزارشــی توییتری منتشــر کرد.
ظریف در توییتی نوشت: در باکو گفت وگوهایی مفصل و بسیار 
مثمر ثمــری را در خصوص روابط دوجانبــه و همکاری های 
منطقه ای با رئیس جمهور علی اف، شاهین مصطفی اف معاون 
نخست وزیر و جیحون بایراموف وزیر خارجه به پایان رساندم.

راه رســیدن به صلح پایدار از ترتیبات منطقه ای فراگیر گذر 
می کنــد، از جمله کریدورهای حمــل و نقل که منفعت آن 

برای همه است.

ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان با بیان این که منتظر 
دریافت گزارش های بیشتر از سوی دولت اندونزی در ارتباط با 
موضوع توقیف نفتکش ایرانی از سوی این کشور هستیم گفت: 
این یک موضوع فنی است و پیش از این نیز چنین اتفاقاتی در 

عرصه کشتیرانی رخ داده است.
ســعید خطیب زاده صبح روز دوشنبه درنشست خبری در پاسخ 
به ســوالی در ارتباط با موضوع توقیف نفتکش ایرانی از سوی 
اندونزی و مباحثی که دراین زمینه مطرح شــده است گفت: ما 
منتظر دریافت گزارش های بیشــتری در این ارتباط از ســوی 
دولت اندونزی هســتیم. تاکنون برخی اطلاعات ضد و نقیضی 
در این زمینه دریافت کردیم و منتظر دریافت گزارشهای بیشتر 
هســتیم.این دیپلمات ارشد کشورمان گفت: این یک بحث فنی 
اســت و در بحث کشتیرانی قبلا نیز چنین اتفاقاتی وجود داشته 
است.خطیب زاده خاطر نشان کرد: سازمان بنادر و کشتیرانی و 
شرکت صاحب کشــتی به دنبال بررسی دلایل موضوع و حل 
این مساله هستند و ســفارت ما در اندونزی و همچنین وزارت 
خارجه این مســاله را از نزدیک پیگیــری می کند.خطیب زاده 
همچنین در پاســخ به ســوالی مبنی بر این که برخی از اخبار 
بیانگر این اســت که توقیف نفت کش ایرانی از سوی اندونزی 
اقدامی متقابل در راســتای توقیف نفت کش کره ای از ســوی 
ایران بوده اســت چــرا که برخی از خدمه نفــت کش کره ای 
توقیف شده ایران اندونزیایی هستند گفت: نظری در این ارتباط 
ندارم آنچه که به ما گفته شــده این است که این موضوع فنی 
اســت و موضوع فنی نیز مســیر خود را طی مــی کند ما قبلا 
چنین اتفاقاتی را نیز شــاهد بوده ایم و حل شــده است.خطیب 

زاده همچنین در مورد وضعیت پولهای بلوکه شده ایران در کره 
جنوبی و آخرین تحولات رخ داده شــده در این زمینه گفت: در 
ارتباط با این پول ها هیچ اتفاقی نیفتاده است و ما منتظر اجرایی 
شــدن و به پیش بردن راه حل ها و سازو کارهایی هستیم که 
کره ای ها در جریان سفر  قائم مقام وزیر خارجه کره جنوبی به 
ایران مطرح کردند و امیدواریم به آنچه که در این زمینه مطرح 
شده به صورت سریع تر عملیاتی شود.سخنگوی وزارت خارجه 
همچنین در پاســخ به ســوال دیگری در مورد موضوع بدهی 
ایران به سازمان ملل و مســائلی که در این زمینه مطرح است 
گفت:  در ارتباط با مســاله مورد اشاره بر خلاف آنچه که برخی 
گفته اند موضوع این گونه نبوده اســت که ایران آماده پرداخت 
این پولها نبوده باشــد بلکه ما منابع را تخصیص داده ایم مسیر 
کانال را نیز مشــخص کرده ایم ولی عدم امکان برداشت وجود 
دارد و آن به خاطر سنگ اندازی های آمریکا است و این سنگ 
اندازی ها مشــکلاتی را در این زمینه ایجاد کرده است.خطیب 
زاده خاطر نشان کرد: ما با دبیرخانه سازمان ملل در حال ارتباط 
هســتیم و این موضوعات را مجددا به آنها یادآوری کردیم و به 
دنبال این هستیم که مسیر امنی  را برای انتقال پول پیدا کنیم 
و همان طور که گفتم مانع اصلی در این مســیر سنگ اندازی 
آمریکا است.سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به این سوال که 
نشست بعدی کمیسیون مشترک برجام چه زمانی برگزار خواهد 
شــد و آیا این احتمــال وجود دارد که در این نشســت نماینده 
آمریکا نیز حضور داشــته باشد گفت: این که دولت فعلی آمریکا 
بخواهد مسیر گذشــته را اصلاح کند و به مسیر اصلی برگردد 
در اختیار خود آنهاســت ما اقدامات را رصد می کنیم ما به یک 

یا دو اقدام پراکنده نگاه نمی کنیم بلکه مهم اقداماتی است که 
آنها در راستای اجرای موثر تعهداتشان و رفع تحریم ها بردارند 
و این موضعی اســت که ما قبلا بــه آن تاکید کردیم.وی ادامه 
داد: فکر می کنم نشســت آتی کمیسیون مشترک برجام طبق 
زمان بندی  حوالی اســفند ماه برگزار شود و این که آمریکایی 
ها تا آن زمان چه جایگاهی داشــته باشند به خودشان ومسیری 
که طی می کنند باز می گردد.وی همچنین در بخش دیگری از 
این نشست گفت: طبق هماهنگی های انجام شده امروز نشست 
آنلاین رییس مجلس شــورای اســلامی با رییس کنگره خلق 
چین برگزار می شود.ســخنگوی وزارت امور خارجه در ادامه ی 
نشست خبری خود با رســانه های داخلی و خارجی در پاسخ به 
سوال دیگری در ارتباط با اخبار منتشر شده مبنی بر این که پنج 
نفر از اتبــاع ایران در خاک ترکیه در زیــر بهمن گیر افتاده اند 
و علی رغــم این که نیروهای هلال احمر بــه این منطقه اعزام 
شــده اند، ترکیه اجازه کمک رسانی به آنها را نمی دهد، گفت: از 
جزییات این اتفاق اطلاعی ندارم و اگر هلال احمر درخواســتی 
از وزارت امور خارجه داشــته باشد ســریع به این درخواست ها 
رسیدگی می شود و اقدامات سریعی صورت می گیرد.خطیب زاده 
اضافه کــرد: در مورد این نوع همکاری ها هیچ وقت مشــکلی 
با ترکیه نداشته ایم.ســخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان در 
ادامه نشســت خود با خبرنگاران در پاســخ به سوالی در ارتباط 
با آخرین پیگیری ها در ارتباط با پرونده ترور ســردار سلیمانی 
گفت: این ســوال را از سخنگوی قوه قضاییه بپرسید و اگر سفر 
مرتبط با این موضوع انجام شــود که در دســتور کار نیز هست 
جزییات بیشــتری بیان خواهد شــد.خطیب زاده با بیان این که 

پرونده ترور شهید قاسم سلیمانی را در سطوح مختلفی پیگیری 
می کنیم، خاطر نشان کرد: یک موضوع، بعد قضایی داخلی است 
که در محاکم داخل کشــور در حال انجام است و ان شاء الله به 
صدور حکم می انجامد بخشــی از آن پیگیری دوجانبه با دولت 
عراق و درخواست ما از دولت عراق است به عنوان کشوری که 
میزبان سردار سلیمانی بوده و ترور در این کشور رخ داده است.
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان ادامه داد: هیچ ملاقاتی 
با مقامات عراقی نیست که پیگیری این موضوع جزو اصلی ترین 
موارد گفت وگو نباشــد و پیگیری ما در این زمینه ادامه دارد.این 
دیپلمات ارشد کشورمان همچنین در پاسخ به سوالی در ارتباط 
با سفر اخیر ظریف به آذربایجان و همچنین سفر چند روز پیش 
هیاتی از این کشور به تهران تصریح کرد: جمهوری آذربایجان 
یکی از همســایگان پراهمیت ماست همانطور که می دانید سفر 
آقــای ظریف به منطقه از جملــه آذربایجان قرار بود چند هفته 
قبل انجام شــود ولی به دلیل موضوع بررسی لایحه بودجه در 
دولت این مساله به تعویق افتاد این سفر در زمان بسیار درستی 
انجام شده است و ما در روزهای گذشته شاهد انجام سفرهایی 
از سوی مقامات آذربایجان به ایران نیز بودیم.خطیب زاده تاکید 
کــرد: بین دو کشــور توافقات خوبی در حوزه مســائل مرزی، 
اقتصادی، تجاری و سیاســی انجام شــده است بخشی از سفر 
آقای ظریف به آذربایجان معطوف به مســائل دوجانبه است و 
بخشی دیگر معطوف به مسائل منطقه است تا بتوانیم مرحله ی 
گذار را به سمت صلح پایدار با احقاق حقوق همه طرف ها داشته 
باشــیم.وی تاکید کرد: منطقه ما نیازمند مــراودات چند جانبه 

بیشتری است و انشاء الله این سفر سفری تاریخی خواهد بود.
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اصلاح حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی در 
بودجه 1400

رییس ســازمان برنامه و بودجه کشور از 
تلاش دولت برای اصلاح روند متناسب 
ســازی حقــوق بازنشســتگان تامیــن 

اجتماعی در سال آینده خبر داد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از ایســنا، محمدباقر نوبخت رییس 
ســازمان برنامه و بودجه کشــور با بیان 
اینکه متناسب سازی حقوق بازنشستگان 
لشگری و کشــوری، صد در صد انجام 

شده گفت: مطلع شدم که در مورد بازنشستگان تامین اجتماعی، فقط 30 درصد این موضوع 
انجام شــده است. بنابراین هم با ارســال لایحه ای دو فوریتی به مجلس زمینه تقنینی آن را 

فراهم کردیم و هم منابع مالی قابل ملاحظه ای برای آن در بودجه 1۴00 درنظر گرفتیم.
این ســخنان نوبخت درحالی مطرح شد که گروهی از بازنشســتگان تامین اجتماعی امروز 
با حضور در مقابل ســازمان برنامه و بودجه نســبت به اجرای طرح متناســب سازی حقوق 
بازنشستگان و تفاوت وضعیت خود با بازنشستگان دیگر صندوق های بازنشستگی اعتراضاتی 

را مطرح کردند.
رییس سازمان برنامه و بودجه در جمع معترضان حضور یافت و ضمن دستور برای بازگشایی 
در ســازمان برنامه و بودجه به روی معترضان توضیحاتــی را در جمع آن ها ارائه کرد. این 

سخنان نوبخت با فریاد الله اکبر و تشویق تجمع کنندگان روبرو شد.
در ادامه چند نفر از از معترضان به نمایندگی دیگر تجمع کنندگان با حضور در سازمان برنامه 
و بودجه مشــکلات خود را از نزدیک با رییس این ســازمان مطــرح کردند و معاون رییس 
جمهور با وعده حل مشــکلات آن ها گفت در بودجه سال آینده سه هزار و 90 میلیارد تومان 
برای همسان ســازی حقوق بازنشستگان اختصاص داده شده اســت. نوبخت از نمایندگان 
بازنشســتگان تامین اجتماعی دعوت کرد تا همچون نمایندگان بازنشســتگان لشــگری و 
کشوری، جلسات هفتگی مستمری با او داشته باشند تا متناسب سازی حقوقشان را تا حصول 

به نتیجه دنبال کنند.

 نوسازی ۷00 دستگاه سواری کرایه
 تا پایان امسال

وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکه ٧0 
درصد از تســهیلات نوســازی خودروها 
توسط تســهیلات بانکی انجام می شود، 
گفت: تا پایان امسال ٧00 دستگاه خودرو 
سواری برای نوسازی ناوگان حمل و نقل 
عمومی بین شهری به رانندگان تحویل 

داده می شود.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از ایسنا، محمد اسلامی روز گذشته 

در مراسم تحویل خودروهای نوسازی ناوگان کرایه بین شهری اظهارکرد: امروز نمایندگانی 
از رانندگان اســتان های کشــور به شکل نمادین، کلید ماشــین ها را تحویل گرفتند که نماد 
حرکت مثبت و تحقق اهدافی اســت که برای آن سرمایه گذاری است.وی افزود: برای ما به 
عنوان مســئول حمل و نقل کشور هم ایمنی خودروها و الزامات ایمنی و هم تامین و توسعه 
زیرساختها و راهها از نظر استاندارد و ایمنی حائز اهمیت است.وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: 
اگرچه در موضوعات اعلام شــده مشکلاتی به دلیل شرایط کرونا و کمبود منابع مالی وجود 
داشــت، اما در این ســال ها تلاش بر این بود تا با استفاده حداکثری نسبت به بهینهسازی و 
توســعه زیرساخت، بهسازی و توسعه ناوگان در همه مدهای حمل و نقل اقدام موثری انجام 
بشود.اسلامی با اشاره به اینکه تا پایان دولت دوازدهم طول خطوط ریلی 50 درصد افزایش 
یافته است، گفت: همچنین در این بازه زمانی طول آزادراه ها و بزرگراه ها نیز افزایش مناسبی 
داشت و تا پایان دولت آزادراه های کشور به بیش از 22 هزار کیلومتر خواهد رسید.وی گفت: 
از 28 هزار خودرویی که در این عرصه فعال است، عمر متوسط آن ها 11 سال است. به لحاظ 
قانونی عمر ناوگان 10 ســال عنوان شــده اســت و هم اکنون با شور و شوق برای نوسازی 
ناوگان فعالیت میکنیم.اســلامی ادامه داد: امســال ٧00 دستگاه خودرو تا پایان سال تحویل 
میشــود و بقیه نیز تا پایان ســال آینده تحویل خواهد شد. این نشان می دهد سن ناوگان به 
راحتی به زیر سن مجاز خواهد رسید و این نهضت ادامه دارد.وزیر راه و شهرسازی با اشاره به 
اینکه جابه جایی 28 میلیون مسافر در سال و ٧.5 میلیون سفر در سال، نشان از ارتقای کیفیت 
دارد، خاطرنشان کرد: با توجه به منابعی که سازمان راهداری فراهم کرده است، ٧0 درصد از 

تسهیلات نوسازی خودروها از طریق تسهیلات بانکی انجام می شود.

پیگیری وضعیت نفتکش توقیف شده ایرانی 
در اندونزی

وزیر نفت گفت: موضوع نفتکش ایرانی که در آب های اندونزی توقیف شده در حال پیگیری 
اســت.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، بیژن زنگنه روز گذشته در حاشیه 
جلسه با اعضای انجمن سازندگان تجهیزات صنعت نفت در جمع خبرنگاران با تاکید بر اینکه 
این نفتکش حامل نفت ایران بوده است، ادامه داد: پیگیری وضعیت آن در جریان است. وی 
افزود: همیشــه از حضور شرکت های خارجی در صنعت نفت ایران استقبال کرده ایم.زنگنه با 
اشاره به اینکه حضور خارجی ها در صنعت نفت ایران برای تقویت توانمندی و رفع نیاز است، 
گفت: ظرفیت های ایرانی جزو ثروت های ملی کشــور اســت. وی ادامه داد: مهمتر از نفت، 
ظرفیت انســانی این صنعت است که با این ظرفیت در ســخت ترین شرایط روی پای خود 
ایســتادیم.دولت اندونزی دیروز اعلام کرد که گارد ســاحلی این کشور یک نفتکش با پرچم 

جمهوری اسلامی ایران را در آبهای سرزمینی اندونزی توقیف کرده است.

تسهیل ورود تجار ایرانی به بازار دیگر کشورها
وزیر اقتصاد ارمنستان گفت: آمادگی داریم عرصه کشورمان را در اختیار تجار ایران برای ورود 
به کشــورهای ثالث قرار دهیم.به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل از اقتصادآنلاین 
وهان کروبیان وزیر اقتصاد ارمنســتان پس از امضای تفاهمنامه با وزارت صمت ایران، فعال 
کردن روابط اقتصادی دو کشور را مورد تاکید قرار داد و اظهار داشت: در زمینه تجارت متقابل 
و همکاری ها و تولیدات مشــترک برای ورود ایران به بازار کشــورهای دیگر آماده همکاری 
هستیم.وی با اشاره به اینکه ارمنستان بازار بزرگی در اختیار دارد، گفت: آمادگی داریم عرصه 
کشــورمان را در اختیار تجار ایران برای ورود به کشورهای ثالث قرار دهیم.وی همچنین بر 
تسهیل مراودات تجاری و رفع مشکلات تجار دو کشور تاکید کرد.علیرضا رزم حسینی نیز در 
خصوص توســعه همکاری های دوجانبه، تصریح کرد: صادرات ایران به ارمنستان حدود 300 
میلیون دلار اســت که امضای این تفاهم نامه کمک شــایانی در جهت ارتقا این رقم خواهد 
کرد.وی ارمنستان را جزو کشورهای اوراسیا دانست و اضافه کرد: ارزیابی مثبتی از تجارت با 
اوراسیا داریم و طبق تأکیدات رئیس جمهور باید مذاکرات برای پیوستن به اوراسیا به صورت 
دائمی انجام بشــود که ارمنســتان در این حوزه برای توسعه مراودات می تواند کمک شایانی 
کند.وزیر صنعت، معدن و تجارت حوزه های معادن، مواد غذایی و لوازم خانگی را فرصت های 
مناسبی برای تجار دو کشــور در جهت توسعه همکاری های متقابل اعلام کرد.رزم حسینی 
تصریح کرد: دولت بخش خصوصی دو کشــور را برای توسعه مراودات و تجارت در خصوص 

کالاهای دارای توجیه اقتصادی، حمایت خواهد کرد.

خبر

بررسی ادامه روند کاهشی قیمت خودرو؛

سراشیبی قیمت خودرو ادامه دارد؟
نزولی  شــیب  دنبال  به   
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بــازار  در  قیمت هــا 
برخی  قیمت  خودرو، 
مونتاژی  خودروهای 
چینی بــه ۴0 تا 120 
میلیون تومان زیر قیمت 
کارخانه  رســیده اســت، 
چنین رونــدی در برخی 
نیز  داخلی  خودروهــای 

مشاهده می شود.
به گزارش روزنامه »صبح 
امروز« بررسی بازار نشان می دهد از ابتدای 
هفته جاری با وجود افزایش نســبی قیمت 
ارز، قیمت ها با شــیب ملایــم رو به نزول 
اســت به طوری که بهای برخی خودروهای 
مونتاژی در بــازار آزاد به زیر قیمت کارخانه 

افت کرده است.
بر این اســاس، اکثر محصــولات »مدیران 
خــودرو« با اختــلاف ۴0 تــا 120 میلیون 
تومانــی، در بــازار بــه فروش می رســند.  
همچنین جک اس5 اتوماتیک، شاســی بلند 
چینی »کرمان موتور«  نیز با اختلاف قیمت 
100 میلیون تومانی کمتر از نرخ کارخانه  به 

فروش گذاشته می شود.
در محصولات گروه »بهمن« نیز وانت کارا 
تک کابین بــا پنج تا ۶ میلیون تومان و کاپرا 
۴0 میلیون تومان زیر قیمت کارخانه در بازار 
قیمت دارد.  در گروه »ســایپا« هر دستگاه 
پرایــد 131 حدود 95 میلیــون تومان، پراید 
111 بیــن نرخ 112 تــا 113 میلیون تومان 
و هر دســتگاه تیبا صندوق دار 108 میلیون 

تومان قیمت خورده است.
همچنین در گروه »ایران خودرو« هر دستگاه 
ســمند ال. ایکس 1۶8 میلیون تومان، پژو 

۴05 جی. ال. ایکس 1٧2 میلیون تومان، پژو 
20۶ تیپ 2 حــدود 1٧۶ میلیون تومان، پژو 
20۶  تیــپ 5 نزدیــک 235 میلیون تومان، 
پژو 20۶ صنــدوق دار 232 میلیون تومان و 
پژو پارس 19۶ میلیون تومان در ســایت ها و 

فضای مجازی قیمت گذاری شدند.
عدم افزایش قیمت تا پایان سال

سعید موتمنی  رییس اتحادیه نمایشگاه داران 
خودرو با پیش بینی  اینکه تا پایان سال هیچ 
افزایشــی در قیمت ها نداریم و نرخ ها نوسان 
جزئی خواهند داشت گفت: اختلاف و کاهش 
قیمت ها در بازار به گونه ای است که بسیاری 
بــه فکر بازپــس گرفتن پول هــای خود از 

خودروسازان هستند.
وی با بیان اینکه اگر نرخ ارز باز هم کاهش 
یابــد، احتمال ریزش بیشــتر قیمت ها وجود 
دارد، تاکیــد کرد: با تثبیت نرخ ارز، معاملات 
هرچنــد محدود، رونق گرفتــه و افرادی که 
استفاده کننده واقعی خودرو هستند، نسبت به 

خرید اقدام می کنند.
آذرماه سال جاری بود که معاون وزیر صمت 
در بازدید از خطــوط تولید محصولات جدید 
ایران خــودرو، تلاش بــرای کاهش قیمت 
تمام شــده محصولات از طریق بهینه سازی 
طراحی هــا بــرای مشترک ســازی قطعات 
و اقتصادی شــدن تولیــد انبــوه به وســیله 
تامین کنندگان داخلی را مورد تاکید قرار داد.

رئیس شــورای رقابت نیز هفته پیش اعلام 
کرد:  با توجه به ثبات نسبی قیمت ها و تورم 
بخشی اعلام شده از ســوی بانک مرکزی، 
شــورای رقابت تصمیم گرفــت قیمت های 
فروش زمســتان کارخانه ها افزایش نیابد، از 
ایــن رو قیمت خودروهــای داخلی در فصل 
زمستان با همان نرخ پاییز عرضه خواهد شد.

کاهش تقاضا عامل افت قیمت
یک کارشــناس اقتصــادی در خصوص این 
موضوع می گوید: به دلیل اینکه مردم احتمال 
می دهند قیمت خودرو بازهم ارزان تر شــود، 
تقاضا به شــدت افت پیدا کرده. دلیل دیگر 
اما شاید این باشد که قیمت گذاری کارخانه ها 
غیــر منصفانه و بیش از حد بوده و یا احتمالا 
قیمت گذاری بر اســاس نــرخ ارز در همان 
زمان صورت گرفته است.ســید مرتضی افقه 
عضو هئیت علمی اقتصاد دانشــگاه اهواز در 
گفتگو بــا »صبح امــروز« می افزاید: اکنون 
قیمت خودرو تابع عرضه و تقاضا اســت به 
همین دلیل کاهــش پیدا کرده، و اگر هزینه 
تولید پایین تر از این قیمت گذاری باشد و این 
روند ادامه پیدا کند کارخانه مجبور خواهد شد 
تا تولیدات خود را زیــر قیمت های فعلی نیز 

بفروشد.

آینده بازار خودرو منوط به تحریم ها
وی در خصــوص وضعیت بــازار خودرو در 
ســال آینده تصریح می کند: در سال 1۴00 
همه چیز منوط به تحریم ها اســت؛ اما فعلا 
خوش بینی ایجاد شده از لحاظ روانی بر روی 
قیمت ارز تاثیر گذاشــته، زیرا فرض بر این 
است که اگر تحریم ها برداشته شود، فروش 

نفت و جریان تجارت ما عادی می شود.
افقــه با بیان اینکه اگر جریان سیاســی بین 
ایران و آمریکا به نتیجه نرســد، ارز دوباره به 
طور طبیعی بالا می رود، مگر اینکه مســائل 
تحریم حل شــود، عنوان می کند: اکنون این 
دو کشــور در حال چانه زنی هستند؛ آمریکا 
می گوید اول شما به برجام باز گردید و ایران 
می گوید اول شــما تحریم هــا را بردارید، اما 
تصور بنده این اســت که ایران ناچار اســت 
تا بپذیرد و آمریکا نیز در شــرایطی است که 
می پیوندد، اما ایــن موضوع هنوز در هاله ای 

از ابهام است.
دلایل مقاومت بازار  نسبت به کاهش ارز

وی در پاسخ به این ســوال که چرا با وجود 
کاهــش قیمت ارز، بــازار هنوز نســبت به 
برگشــت قیمت ها مقاومت می کند؟ تشریح 
می کنــد: دلیل ایــن موضوع عــدم اعتماد 
نســبت به بازار آینده است، یعنی تولید کننده 
و فروشنده تا زمانی که مطمئن نشوند ارز به 
صورت دائمی کاهش پیدا کرده، قیمت ها را 
پایین نخواهند آورد مگر اینکه قانون عرضه 
و تقاضا آنها را مجبور کند.این استاد دانشگاه 
خاطر نشان می کند: اصحاب رسانه نباید زیاد 
به مردم امید بدهند، زیرا بعید می دانم قیمت 
ارز از 20 هزار تومان کمتر شود، ممکن است 
در کوتاه مدت به 15 هزار تومان نیز برسد اما 
ثبات آن به 20 تا 25 هزار تومان باز می گردد.

تحریم یا بی  کفایتی؟
وی با اشــاره به اینکه مشــکلات اقتصادی 
بیشــتر از اینکه ناشــی از تحریم ها باشد، از 
بی کفایتی و بی تدبیری ها است، ابراز می کند: 
در بهترین شــرایط اگر تحریم ها نیز برداشته 
شــود به دهه 80 باز می گردیم، در آن زمان 
نیز بخــش قابل توجهی از تولیدات، پر هزینه 
بــود که عامــل آن بی توجهی بــود، اما در 
هــر حال باز هم نباید نا امید شــد.با توجه به 
شــرایطی که اکنون در بــازار خودرو حاکم 
اســت به نظر می رسد که، این بازار جذابیتش 
را برای ســرمایه گذاری از دست داده است. 
زیرا فعلا خرید و فروشــی انجام نمی شود و 
تنهــا مصرف کننده واقعی در آن وجود دارد و 

واسطه ها از این بازار فرار کرده اند.
کاهش ۳۰ تا 5۰ درصدی قیمت خودرو

این در حالی است که پیش بینی می شود این 
کاهش قیمت همچنان ادامه داشــته باشــد 
و بــه عقیده برخی کارشناســان این کاهش 
بــه میزان 30 تا 50 درصــد خواهد بود البته 
شــرکت های خودروسازی سعی دارند جلوی 
ایــن روند مقاومت کننــد و قیمت خودرو را 

ثابت نگاه داشته یا افزایش دهند.
تاثیر واردات بر قیمت خودرو

یکی دیگــر از مولفه های تعییــن کننده در 
بازار خودرو ایران، بحث واردات است. ایران 
ســعی دارد بخشی از پول بلوکه شده خود در 
کشــور هایی مانند کره جنوبــی را با واردات 
به ایــران بازگرداند و به همین دلیل احتمال 
واردات خودرو وجود دارد. از طرفی در ایران 
برخی منتظر هســتند تا با بازگشت احتمالی 
آمریکا به برجام یا شــروع مذاکره  دو طرف، 
دوباره برخی شــرکت های خارجی به صنعت 

خودرو ایران بازگردند.

 افقه: اکنون قیمت 

خودرو تابع عرضه و تقاضا 

است به همین دلیل کاهش 

پیدا کرده، و اگر هزینه تولید 

پایین تر از این قیمت گذاری 

باشد و این روند ادامه پیدا 

کند کارخانه مجبور خواهد 

شد تا تولیدات خود را زیر 

قیمت های فعلی نیز بفروشد

استقبال از یارانه دستمزد بیشتر شد خروج دولت از قیمت گذاری بلیت اتوبوس 
بر اســاس آخرین آمار عملکرد طرح یارانه دســتمزد، بیش 
از 22 هــزار داوطلــب در این طرح ثبت نــام کرده و بیش 
از ۴200 کارفرمــا از آن اســتقبال کرده اند که در مقایســه 
 بــا اجرای طرح در ماههای گذشــته رشــد قابــل توجهی

 داشته است.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، طرح 
یارانه دستمزد یکی از برنامه ها و سیاست های موثر دولت در 
حوزه اشتغال است که به منظور حفظ اشتغال در استان های 
دارای آمار بالای بیکاری و حمایت از نیروی کار شغلی اولی 
و کارفرمایان بنگاهها توسط وزارت کار به اجرا درآمده است.
در راســتای اجرای این طرح، در صــورت جذب نیروی کار 
شــغل اولی در بنگاه های اقتصادی، 30 درصد مبلغ دستمزد 
نیروی کار به صورت یارانه از طرف دولت به مدت یک سال 

به کارفرمایان پرداخت می شود.
مطابق آخرین آمار عملکرد اجرای طرح یارانه دســتمزد، 22 
هزار و 530 نفــر داوطلب در این طرح ثبت نام کرده اند که 
از این تعداد 1۶ هزار و ۶۶8 شــغل اولی قرارداد کار بسته و 
جذب بنگاه شده اند. همچنین ۴2٧2 کارفرما از طرح استقبال 

و اقدام به جذب نیروی شغل اولی کرده اند.
بر اســاس این گزارش، بیشــترین تعداد کارفرمای ثبت نام 
شــده متعلق به استان کرمانشــاه و کمترین میزان استقبال 
کارفرمایان، متعلق به اســتان خراسان شــمالی بوده است. 
اســتان لرستان نیز بیشــترین تعداد داوطلب ثبت نام شده و 

جوینده کار جذب شده را به خود اختصاص داده است.
یارانه دســتمزد وجهی است که وزارت کار به صورت ماهانه 
بابت بخشی از دستمزد نیروی کار شغل اولی به کارفرما می 
پردازد و کارفرمایانی که از فارغ التحصیلان دانشــگاهی در 
واحدهای خود اســتفاده کنند از 30 درصد حداقل دســتمزد 
مصوب شورای عالی کار به عنوان یارانه بهره مند می شوند.
شــرط اســتفاده از فارغ التحصیلان در طرح این اســت که 
جوینــدگان کار باید مدرک تحصیلی دیپلم و بالاتر داشــته 
باشــند و سن آنها از 3٧ ســال تمام بیشتر نباشد. برای زنان 
سرپرست خانوار جوینده کار نیز شرط سنی تا سقف ۴5 سال 

تعیین شده است.
این طــرح با هدف کاهش هزینه هــای بکارگماری نیروی 

کار جدیــد برای کارفرمایان و به منظور پایداری تولید، حفظ 
اشــتغال، افزایش فرصتهای شــغلی و حمایت از بنگاههای 
خصوصی و تعاونی به ویژه بنگاههای آسیب دیده از کرونا در 

استانهای مشمول اجرا می شود.
در ماههــای گذشــته وزارت کار در راســتای حمایــت از 
بنگاههای آسیب دیده از کرونا و جلوگیری از ریزش نیروهای 

کار اصلاحیه دستورالعمل طرح یارانه دستمزد را ابلاغ کرد.
دســتورالعمل طرح پرداخت یارانه دستمزد با اولویت مناطق 
کم برخوردار از اشــتغال و بنگاههای به شدت آسیب دیده از 
ویروس کرونا مــورد بازبینی قرارگرفته و به موجب آن تمام 
استان های مشمول طرح با توجه به شرایط کرونا و تداوم آن 

مشمول اجرای این طرح شناخته شدند.
به دنبال ابلاغ دستورالعمل جدید طرح، سقف بهره مندی هر 
کارگاه حداکثر تا 5 برابر میانگین لیســت نیروهای بیمه شده 
نزد تامین اجتماعی اعلام شده و کارفرمایان می توانند تا پنج 
برابر میانگین لیســت بیمه خود طی 12 ماه گذشته از یارانه 

دستمزد بهره مند شوند.
بــه گزارش صبح امروز، کارشناســان معتقدنــد طرح یارانه 
دســتمزد فرصتی مناســب برای کارآفرینــان، کارفرمایان 
و کارجویان اســت که ضمن ترغیب و تشــویق کارفرمایان 
کارگاههــای تولیــدی و خدماتی به اســتفاده از نیروی کار 
جدید، زمینه انتقال دانش و تجربه و جذب دانش آموختگان 

دانشگاهی را فراهم می کند.
متقاضیان و کارفرمایان برای ثبت نام در این طرح می توانند 
بــه ســامانه https://pyd.mcls.gov.irوزارت کار مراجعه 

کنند.

شورای عالی ترابری با هماهنگی سازمان حمایت، مصوب 
کــرد از این پس قیمت بلیت اتوبوس های بین شــهری از 
نرخ گذاری دســتوری خارج شده و به صورت رقابتی ولی با 

نظارت وزارت راه باشد.
به گزارش رزونامه »صبح امروز« و به نقل از مهر،  شورای 
عالی ترابری با هماهنگی ســازمان حمایت، مصوب کرد از 
این پس قیمت بلیت اتوبوس های بین شهری از نرخ گذاری 
دســتوری خارج شــده و به صورت رقابتی ولی با نظارت 

وزارت راه باشد.
در نشست 215 شــورای عالی هماهنگی ترابری کشور با 
حضور محمد اســلامی، وزیر راه و شهرسازی و مشارکت 
اعضــا و مدعوین به صورت غیرحضــوری )از طریق ویدئو 

کنفرانس( برگزار شد.
اســلامی در این نشست، ضمن تســلیت سالگرد شهادت 
سردار ســلیمانی و با تأکید بر ضرورت کارآمد سازی نظام 
حمل ونقل لجستیک کشــور، اظهار کرد: مهم ترین هدف 
دشــمن در اعمال تحریم هــا و رفتارهای غیرانســانی و 
غیرقانونی در این حوزه کاهش تــوان و قابلیت جمهوری 

اسلامی ایران و از بین بردن اعتماد مردم به نظام است.
وی گفت: تکلیف مشخص ما این است که مقتدرانه قابلیت 
لجستیک و حمل ونقل کشور را در دو بخش کالا و مسافر 
افزایش داده و از ایــن طریق علاوه بر مقابله با تحریم ها، 

سهم مؤثری در شکوفایی اقتصادی کشور داشته باشیم.
وزیر راه و شهرســازی تصریح کرد: مهم ترین وظیفه شورا 
حمایت و حراست از این میراث و ارتقای آن است که بدون 
داشــتن حمل ونقل کارآمد، مؤثر و با قیمت های مناسب و 

رقابتی نمی تواند نقش خود را ایفا نماید.
به گفته وی هدف از متعادل ســازی قیمت ها نیز جلوگیری 
از اضمحلال ظرفیت، کیفی تر شدن قابلیت ها، ارائه خدمات 

مطلوب تر و افزایش بهره وری است.
لازم به ذکر است که در این نشست پس از بحث و بررسی 

تصمیمات زیر اتخاذ شد:
دستورالعمل پیشنهادی تعیین نرخ بلیت حمل ونقل عمومی 
مســافر جاده ای توســط ســازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای )ارســالی طی نامــه شــماره 83388/٧1 مورخ 

2۶/0۶/99( که در نشســت مورخ 22/0٧/99 کمیســیون 
فرعی شــورا ارائه و اصلاح شــده بود، مطرح و خلاصه ای 
از فرآیند انجام کار، بدین شــرح بیان شــد: »با عنایت به 
مکاتبات وزیر راه و شهرسازی به معاون اول رئیس جمهور 
)نامه شــماره ۴۶۴۶5/100/02 مورخ 28/0۴/99( و پاسخ 
ارسالی ســازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
)نامه شماره 3٧0/99/31۶0٧ مورخ 19/05/99 به وزارت 
صمــت(، مبنی بر حاکمیت مکانیزم عرضه و تقاضا در این 
زمینه و حداقل بروز تخلف به دلیل وجود رقابت و همچنین 
اعمال نظارت و کنترل لازم توسط نهادهای دولتی با هدف 
کمک به توســعه ناوگان حمل ونقل جــاده ای، نرخ گذاری 
حمل ونقل جاده ای برون شــهری مسافر از فهرست کالاها 
و خدمات مشــمول قیمت گذاری حــذف می گردد و تعیین 
نرخ بلیت حمل ونقل عمومی مســافر جاده ای بر اســاس 
دســتورالعمل تهیه شــده توســط وزارت راه و شهرسازی 
صورت می گیرد، مشــروط بر اینکه دستورالعمل مذکور در 
شــورایعالی هماهنگی ترابری کشور تصویب شود. پس از 
بحــث و تبادل نظر با توجه به همســو نبودن نظرات اعضا 
و لزوم بازنویسی دســتورالعمل به شکل ساده تر و روان تر، 
مقرر شــد : اعضا نظرات خــود را به صورت مکتوب ظرف 
مــدت یک هفته به دبیرخانه شــورا ارائه نمایند. همچنین 
ســازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای با توجه به نظرات 
اعضا، نســبت به بازنویسی دســتورالعمل با هدف حمایت 
بیشــتر از حقوق مصرف کنندگان، ارتقای کیفیت خدمات و 
نوســازی ناوگان اقدام نموده و نتیجه را به دبیرخانه شورا 

اعلام نماید.
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کشف 258 کیلو مواد مخدر
 از دو خودروی سواری 

به گزارش »صبح امروز« به نقل از پایگاه خبری پلیس، جانشــین فرمانده انتظامی اســتان خراسان 
رضوی دقایقی قبل از کشف 258کیلو مواد مخدر و دستگیری دو متهم خبر داد. 

ابراهیم قربان زاده گفت: نیروهای مرکز عملیات ویژه پلیس مبارزه با مواد مخدر اســتان در اقدامی 
اطلاعاتی به ســرنخ هایی از قاچاق دو محموله مواد افیونی دســت یافتند. مأموران انتظامی پس از 
ردزنی های پوششی در مرحله اول  این عملیات خودروی سواری تیبا حامل  مواد افیونی را در ورودی 
شهر مشهد توقیف و با دستگیری یک متهم در بازرسی از خودرو 1۶2 کیلو و 500 گرم تریاک و 19 

کیلو و 900 گرم حشیش کشف کردند.
وی خاطر نشــان کرد: مأموران مبارزه با مواد مخدر شهرستان ششتمد نیز به طور همزمان خودروی 
ســواری دیگری که حامل مواد مخدر بود را در حوزه استحفاظی خود متوقف و در بازرسی از آن ٧۶ 

کیلو تریاک کشف کردند. در این عملیات نیز یک متهم دستگیر و تحقیقات ادامه دارد.

مددجویان بی مسکن خراسان شمالی
مدیرکل کمیته امداد خراســان شــمالی از پرداخت کمک بلاعوض 35 میلیون تومانی برای ساخت 
مســکن مددجویان ساکنان شهرهای اســتان خبر داد و گفت: 5 هزار خانوار مددجو خراسان شمالی 

فاقد مسکن مناسب هستند. 
به گزارش »صبح امروز« به نقل از روابط عمومی کمیته امداد، مجید الهی راد میزان کمک بلاعوض 
ساخت مسکن به مددجویان روستایی را 25 میلیون تومان از محل منابع دولتی عنوان و اظهار کرد: 
عــلاوه بر این از محل منابع مردمی کمیته امداد نیز کمک های بلاعوض به مددجویان شــهری و 

روستایی برای تسریع در ساخت مسکن آنها اهدا می شود.
مدیرکل کمیته امداد استان خراسان شمالی یادآور شد: مددجویانی که از شهرها به روستاها مهاجرت 
می کنند نیز برای ســاخت مسکن تســهیلات ویژه دریافت می کنند.طی نیمه نخست امسال ۴5۴ 

خدمت عمرانی به مددجویان تحت حمایت این نهاد ارائه شد.
الهی راد با بیان اینکه این خدمات در بخش های خرید و احداث مســکن شهری، روستایی و ساخت 
سرویس بهداشتی و انجام تعمیرات بوده است، افزود: از مجموع کل خدمات ارائه شده 31۴ مورد آن 
مربوط به تعمیرات و ساخت سرویس بهداشتی، 10۴ مورد آن مربوط به مسکن روستایی و 38 مورد 
نیز مربوط به مسکن شهری بوده است. امسال درمجموع حدود شش میلیارد تومان خدمات عمرانی 

به جامعه هدف تحت حمایت این نهاد ارائه شده است.
مدیرکل کمیته امداد خراسان شمالی با بیان اینکه از مجموع ۶0 هزار خانوار تحت حمایت پنج هزار 
خانوار فاقد مسکن مناسب هستند، گفت: تأمین مسکن برای این خانوارها با انعقاد تفاهم سه جانبه با 
استانداری، سپاه و این نهاد در حال انجام است. اولویت ساخت مسکن برای مددجویان تحت حمایت 

با خانوارهای دو نفره به بالا و دارای یتیم است.

شروری که در درگیری با پلیس جان خود را از 
دست داد

تلاش شرور سابقه دار برای گروگان گیری 2 نفر از شهروندان با حضور به  موقع پلیس اسفراین ناکام 
و درنهایت این فرد به هلاکت رسید. 

بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« به نقل از پایگاه خبــری پلیس مجید یگانه پور اظهار کرد: حدود 
ســاعت 12 ظهر امروز مأموران انتظامی این فرماندهی قصد دســتگیری یکی از فروشندگان مواد 

مخدر صنعتی که دارای سابقه دستگیری و پرونده قضائی بود را داشتند.
وی با اشاره به اینکه این فرد با مشاهده مأموران، با یک قبضه چاقو به سمت آنها حمله ور می شود، 
افزود: مأموران در ابتدا با اعلام هشــدار و اخطار و سپس با استفاده از اسپری فلفل قصد دستگیری 

وی را داشتند که متهم به هشدار مأموران توجه نکرده و مجدداً به آن ها حمله ور می شود.
فرمانده انتظامی شهرســتان اسفراین تصریح کرد: مأموران با رعایت قانون به کارگیری سلاح اقدام 
بــه تیراندازی هوایی می کنند که بلافاصله متهم از صحنه متواری و دو بار قصد گروگان گیری یک 
راکب موتورســیکلت و یک راننده خودرو را داشــت که با تلاش مأموران این اقدام شرور سابقه دار 

ناکام ماند.
وی با بیان اینکه »متهم درنهایت با پای پیاده از محل متواری می شــود« ادامه داد: یکی از عوامل 
گشت انتظامی که به تعقیب وی پرداخته بود، به محض روئیت متهم با اخطار مجدد و اعلام هشدار 
با رعایت قانون به کارگیری ســلاح  اقدام به تیراندازی هوایی کرده که متهم بدون توجه به اخطار 

مأمور انتظامی به وی نیز حمله ور می شود.
این مقام انتظامی با اشــاره به اینکه این مأمور انتظامی اقدام به شــلیک گلوله به پای متهم می کند، 
گفت: این شــرور ســابقه دار  با اصابت گلوله به پایش  زمین گیر و سپس توســط مأموران انتظامی 
دستگیر می شود. مأموران بلافاصله با اورژانس تماس گرفته و به جهت اینکه این فرد زودتر به مراکز 

درمانی منتقل شود به وسیله خودروی سازمانی وی را به بیمارستان منتقل می کنند.
این مقام انتظامی با بیان اینکه »علی رغم اقدامات درمانی انجام شــده توسط کادر درمان، این شرور 
سابقه دار به هلاکت می رسد« خاطرنشان کرد: در بازرسی بدنی انجام شده از متهم مقدار ۴ گرم و ٧0 
سانت هروئین، ۶0 سانت شیشه، یک عدد ترازوی توزین مواد و یک قبضه چاقو کشف و ضبط شد.

فرمانده انتظامی شهرســتان اسفراین با تأکید بر اینکه پلیس به هیچ وجه اجازه نمی دهد مخلان نظم 
و امنیت در جامعه آزادانه جولان دهند، یادآور شد: امنیت و آرامش مردم عزیز خط قرمز ناجا است و 
از شــهروندان عزیز انتظار می رود تا در صورت اطلاع و یا مواجه با هرگونه مورد مشکوک بلافاصله 

مراتب را از طریق پل ارتباطی 110 به پلیس اطلاع دهند.

واکسن ایرانی روی 21 نفر بدون عارضه بود
 محقق اصلی پروژه تولید واکسن ایرانی کرونا در ستاد اجرایی فرمام امام )ره( و عضو کمیته علمی 
ستاد ملی مقابله با کرونا با اشاره به جزییات روند تزریق این واکسن در فرآیند فاز اول مطالعه بالینی، 
گفت: اگر همه چیز به خوبی پیش رود، ان شــاءالله تا خرداد ماه واکسن ایرانی کرونا در ستاد اجرایی 

فرمان امام )ره( را خواهیم داشت. 
به گزارش »صبح امروز« به نقل از ایســنا، دکتر مینو محرز، با اشــاره به آخرین وضعیت کارآزمایی 
بالینی واکســن ایرانی کرونا که از ســوی ســتاد اجرایی فرمان امام )ره( در حال انجام است، گفت: 
تاکنون واکســن ایرانی کرونا در نوبت اول به 21 نفر تزریق شده است و باید همچنان ادامه یابد. در 
مرحله اول مطالعه انســانی واکسن عمدتا به بررسی عوارض می پردازیم که تاکنون خوشبختانه این 

واکسن عارضه جدی نداشته است.
وی افزود: گروه جدید داوطلبان دریافت واکســن کرونا به طور تدریجی نیز به مطالعه وارد می شوند 
و در نوبت بعد هم 1۴ داوطلب دیگر بعد از دریافت مجوزها وارد مطالعه می شــوند که این مجوزها 
نیز دریافت شــده است. این فرآیند تا زمان دریافت واکسن از سوی تمام 5۶ داوطلب تزریق واکسن 
ایرانی کرونا در فاز اول، ادامه پیدا می کند. بعد از آن نظریه قطعی را درباره فاز اول و نتایج آن ارائه 

می دهیم و بعد از تایید و دریافت مجوزهای لازم، وارد مرحله دوم کارآزمایی بالینی خواهیم شد.
محرز با بیان اینکه »فاز اول مطالعه انســانی واکســن ایرانی کرونا در ستاد اجرایی فرمان امام )ره( 
احتمالا تا اواخر بهمن ماه به پایان می رسد« گفت: طبق مطالعات فاز دوم مطالعه انسانی احتمالا با 

300 نفر داوطلب آغاز می شود.
وی درباره دوز تزریقی این واکســن نیز گفت: این واکســن در دو دوز در فاصله دو هفته ای تزریق 
می شــود. برخی داوطلبان هم در حــال حاضر دوز دوم را دریافت کرده اند که آن هم خوشــبختانه 

عارضه ای نداشته است.
محرز با بیان اینکه »اگر همه چیز به خوبی پیش رود، ان شاءالله تا خرداد ماه واکسن ایرانی کرونای 
ســتاد اجرایی فرمان امام )ره( را خواهیم داشــت« گفت: در صورت موفقیت همه فازها این واکسن 
خرداد ماه می تواند تولید شود. باید توجه کرد که در فاز یک عمدتا عوارض واکسن سنجیده می شود. 
در فازم دوم علاوه بر بررســی عوارض، میزان اثربخشــی واکسن نیز مورد بررسی قرار می گیرد. در 
فاز دوم 300 نفر باید واکسینه شوند. اگر بعد از آن همه چیز به خوبی پیش رود، مجوزهای فاز سوم 
را دریافت می کنیم. باید توجه کرد که در فاز ســوم مطالعه بالینی تعداد زیادی واکسینه خواهند شد. 
البته هنوز به طور دقیق نمی دانم که در فاز سوم چه تعداد داوطلب واکسن را دریافت خواهند کرد.

اخبار 

برخورد با معلم خاطی که دست به تنبیه بدنی زده بود

معاون اداری، مالی و پشتیبانی دانشگاه فردوسی مطرح کرد:

مهاجرت ۳۰ درصدی اعضای هیئت علمی دانشگاه ها

مدیرکل آموزش و پرورش اســتان قزوین گفت: یک معلم 
خاطی که دســت به تنبیه بدنی دانش آموز پایه سوم ابتدایی 
در یکی از روستاهای طارم سفلی دهستان چوقور زده بود به 

هیات بدوی تخلفات آموزش و پرورش قزوین معرفی شد.
به گزارش »صبح امروز« به نقل از ایرنا، حسنعلی اصغری با 
توضیح اینکه  رفتار این را معلم دور از انسانیت و حوزه تعلیم 
و تربیت آموزش و پرورش بوده است و گفت: این رفتار هیچ 

توجیهی ندارد و فرد خاطی باید در کمیته تخلفات آموزش و 
پرورش پاسخگوی رفتار خود باشد.

وی افزود: رفتار دور از اخلاق این معلم به دلیل ســرپیچی 
دانــش آموز در حــوزه تحصیل بوده که موجب حساســیت 
پوستی دانش آموز و ایجاد کبودی روی دست او شده است. 
این مســوول تصریح کرد: معلمی کار بسیار حرفه ای است و 
کسانی می توانند در این شغل موفق باشند که آموزش های 

لازم را برای آن دیده باشــند.اصغری گفت: جذب نیروهای 
اســتخدامی خارج از حوزه دانشــگاه فرهنگیان، محیط امن 
آموزش و پرورش را دچار مشــکلاتی از این قبیل می کند و 

ضربه ای به نظام تعلیم و تربیت کشور وارد می سازد. 
وی افزود: در ســال تحصیلی جاری و در سال های آینده، از 

ادامه همکاری با این معلم معذور هستیم.
اصغری با اشــاره به اقدامات صورت گرفته برای دلجویی از 

دانش آموز آســیب دیده، تصریح کرد: شخصا در یک تماس 
تلفنــی از اولیا و خود دانش آموز عذرخواهی و تیمی را مامور 
کردم تا با حضور در این روستا از دانش آموز و اولیای او عذر 
خواهی کنند.مدیر کل آموزش و پرورش استان قزوین درباره 
نظارت بر مدارس مناطق روســتایی، افزود: نظارت آموزش 
و پرورش در مدارس مناطق روســتایی حداکثری است و با 

تشکیل یک تیم نظارت پیگیر این اتفاق خواهیم بود.

معاون اداری، مالی و پشــتیبانی دانشــگاه فردوسی گفت: 
بعضی از گروه های دانشگاهی کشور تا 30 درصد اساتید خود 
را از دست داده اند و مســئولان چشمان خود را بر مهاجرت 
اعضاء هیات علمی بسته اند به گزارش روزنامه »صبح امروز« 
به نقل از ایسنا، حسین انصاری در خصوص چالش هایی که 
اعضاء هیات علمی با آن مواجه انــد، عنوان کرد: بزرگترین 
چالش هایی که در کشــور وجــود دارد و نمی دانم چرا همه 
چشمشــان را بر آن بسته اند این است که عضو هیات علمی 
ما با حقوق بســیار پاییــن کار می کند و زمانی که نخبه این 
کشور سال ها درس خوانده و از فیلترهای بسیار سختگیرانه 
گزینش علمی دانشگاه های سطح یک رد شده و عضو هیات 
علمی می شــود با حقوق اندک فعالیت می کند.معاون اداری، 
مالی و پشــتیبانی دانشگاه فردوســی خاطرنشان کرد: برای 
عدم حمایت از اعضاء هیأت علمی واقعا هیچ جوابی نداریم و 
باعث شده که مهاجرت نخبگان در سطح اساتید دانشگاه های 
سطح یک رشد کند. بعضی از گروه ها در دانشگاه های کشور 
مانند مکانیک و کامپیوتر بالغ بر 30 درصد اســاتید خود را از 
دست داده اند که این موضوع بسیار خطرناک است. همچنین 
دانشــگاه فردوسی هم از این امر مستثنی نیست و در بعضی 
از گروه ها واقعا قابل تامل اســت و شرایط سخت است. وی 
بیــان کرد: فرد عضو هیات علمی بــا حقوق اندک خود باید 
فعالیت های آموزشی و پژوهشی خود را انجام دهد و دانشگاه 
تنها بخشــی از هزینه پژوهش فرد را تامین می کند و دیگر 
هزینه ها بر عهده فرد اســت. همچنین فشارها و ساعت های 
کاری بســیار زیاد در دانشگاه به خصوص دانشگاه فردوسی 
باید رشــد را به حداقلی برســانند تا قراردادهای پیمانی شان 
تمدید شــود. در این زمینه ما بســیار قوانین سختگیرانه ای 
داریم زیرا به دلیل خواســته کشور باید در زمینه رشد علمی 
دانشــگاه ها و رقابت جهانی تلاش بسیار زیادی انجام دهند. 
انصــاری اضافه کرد: هیچ چالشــی بزرگتــر از این موضوع 

برای عضو هیــات علمی وجود ندارد و به صراحت می گویم 
کــه دولت در این حوزه همکاری نمی کند. برای من بســیار 
عجیب است که چگونه می شود در این شرایط تمام حقوق ها 
افزایش پیدا کند اما اعضاء هیات علمی حقوق بســیار پایینی 
دریافت  کنند. زمانی هم که این موضوع مطرح می شــود و 
خواســته های خود را اعلام می کنیم استدلال هایی می آورند 
که فرد را از گفتن خواســته اش پشیمان می کنند. اگر کشور 
اعتقاد دارد که دانشگاه ها باید تولید علم و محصول فناورانه 
داشته باشند، بعید می دانم با این حقوق و امکانات میسر شود. 
وی بیان کرد: تاکنون ســابقه نداشته که در وزارت علوم یا 
در دانشــگاه هایی مانند دانشگاه فردوسی، فردی با 30 سال 
ســابقه تقاضای بازنشســتگی کند. بخش زیادی از اساتید 
برجســته مان که به 30 سال ســابقه رســیده اند، تقاضای 
بازنشســتگی کرده اند؛ چراکه دلیل بــرای ماندن نمی بینند. 
در نتیجه به صورت قانونی بازنشســته می شــوند و به خارج 
از کشــور می روند. معاون اداری، مالی و پشتیبانی دانشگاه 
فردوســی تصریح کرد: در صورتی که ما همیشــه یکی از 
امتیازات و آرزوهایمان این بود که اگر استاد شدیم می توانیم 
تا ۴0 ســال در امر تحقیق، پژوهش و آموزش در دانشگاه به 
ویژه فردوســی ادامه دهیم، اما عضو هیات علمی پس از 30 
سال تقاضای بازنشســتگی می کند. این اتفاق مردم را متاثر 
می کند؛ چراکه اگر دانشگاه ها ضعیف شوند کل شهر و کشور 
به دلیل عدم توســعه ای که در علم و فناوری اتفاق می افتد، 
خسارات شــدیدی می بیند. وی تاکید کرد: مسئولان امر به 
قدری وظایف اســاتید را افزایش داده انــد و یک باری را بر 
دوش هیات علمی گذاشته اند که باید جوابگوی مردم باشند و 
هر فشار اقتصادی، اجتماعی و... در جامعه رخ داد، دانشگاه ها 
را متهم می دانند که خروجی خوبی نداده اســت. اما به این 
موضوع توجه نمی کنند که عضو هیات علمی با دست خالی 

نمی تواند مشکلات مردم و جامعه را مرتفع کند.  

تفاوت زیادی به لحاظ شرایط حقوقی در نیروهای 
قراردادی، پیمانکاری و رسمی دیده نمی شود

انصاری در خصوص چالش هایی که کارمندان دانشگاه با آن 
مواجه هســتند اظهار کرد: ما در این چند ســال تمام تلاش 
خود را به کار گرفتیم که کارمندان دانشــگاه از ظرفیت هایی 
کــه در خصوص هیــات امنا وجود دارد بــرای آن ها به کار 
گیریم. گاهی احساس تبعیض هایی میان نیروهای قراردادی، 
پیمانی و رسمی احساس می شد، اما تقریبا بخش عمده ای از 
این تصورات را برطرف کردیم و در حال حاضر تفاوت زیادی 
به لحاظ شــرایط حقوقی در نیروهای قــراردادی، پیمانی و 
رسمی دیده نمی شود. وی تصریح کرد: سعی کردیم تا حدی 
ایــن تبعیض را در طبقات کارمنــدی کاهش دهیم و از این 
جهت پیشرفت هایی داشــتیم و اعتراض هایی در این زمینه 
ندیدم و نتیجه مثبت بوده است. اما اتفاق جدیدی که رخ داد 
و بســیار از این موضوع ناراحت هستم، عدم تامین بودجه ای 
است که برای کارمندان اتفاق می افتد. برای اینکه ما بتوانیم 
افزایش حقوق ها را اعمال کنیم باید شرایط هیات امنایی هم 

برای آن ها اتفاق بیفتد.
بودجه برای راهبری دانشگاه ۳۰۰ هکتاری کافی نیست

انصاری در خصوص وضعیت دانشــگاه به لحاظ جذب بودجه 
اظهار کرد: با توجه به شــرایط کرونا بسیار نگران افت جدی 
درآمد بودیم، اما اتفاقات مثبتــی مانند همراهی اعضاء هیات 
علمی و تلاش دانشــگاه در تغییر رویکردها باعث شد وضعیت 
جذب بودجه طبق برنامه پیش برود. اما به طور کلی در بعضی 
موارد برای راهبری دانشگاه در وسعت 300 هکتار با 25 هزار 
دانشجو و 2000 کارمند و عضو هیات علمی این بودجه کفایت 
نمی کنــد. وی در خصوص جذب اعتبــارات در حوزه پژوهش 
اضافه کرد: با توجه به اینکه هیات امنایی هســتیم، دولت به 
دانشگاه ها کمک می کند و به وزارت علوم مبلغی را تخصیص 
می دهد که بــرای پژوهش، آموزش یا فعالیت های دیگر مورد 

استفاده دانشگاه ها قرار  گیرد. بنابراین میزان اعتباری که به ما 
تخصیص داده می شود، به پرســنل و حقوق تعلق می گیرد و 
بخش های دیگر هم براساس میزان بودجه مصوب شده، انجام 
می شــود. معاون اداری، مالی و پشــتیبانی دانشگاه فردوسی 
افزود: گاهی اوقات ممکن اســت بعضی از دانشگاه های کشور 
به دلیل تغییر در حقوق ها، نتوانند به دیگر حوزه ها رســیدگی 
کنند و به تدریج بودجه در آن بخش ها کاهش پیدا می کند. ما 
در دانشــگاه فردوسی فرآیند متفاوتی را طی کردیم و علت آن 
این اســت که برنامه ریزی مدونی را از چندین سال گذشته در 
دانشگاه آغاز و پیرو سیاست هایی که در کشور مدنظر بود، قرار 
دادیم تا بدنه دولت را افزایش ندهیم. وی تصریح کرد: در سال 
92 که ما اداره دانشــگاه را تحویل گرفتیم 1280 نفر کارمند 
داشــتیم اما با تعدیل نیرو و افت کارمند در بدنه دانشگاه باعث 
شد تا به عدد ٧93 کارمند برسد. این صرفه جویی منجربه این 
شــد که هزینه پرسنل کاهش پیدا کند و ما تا حدودی شرایط 
را برای انجام سیاست هایی که در نظر داشتیم، مهیا کنیم. افت 
کارمند باعث شــد تا فعالیت ها بیشتر به صورت سیستماتیک 
انجام شود تا زمان این تعداد کارمند به فعالیت های دیگری که 
کاراتر و موثرتر است، صرف شود.  انصاری عنوان کرد: به طور 
کلی این اقدام در کل دانشــگاه اتفاق افتاده؛ چراکه کارمندان 
در همه معاونت ها به شــدت کاهش پیدا کرده اما در معاونت 
اداری و مالی دانشــگاه بیشــترین کاهش نیرو را داشتیم زیرا 
معتقد بودیم که اصلی ترین وظیفه دانشگاه آموزش و پژوهش 
است. بنابراین بیشتر فرآیندها را به این دو مجموعه اختصاص 
دادیم و باید بیشتر اقدامات در آن حوزه ها باشد تا آن باری که 
ناشــی از فعالیت های حوزه  کارمندی اداره مالی بود را کاهش 
دهیم. به همین تناســب سعی کردیم سامانه ها و سیستم های 
حوزه اداری را توســعه دهیــم و جزو معدود دانشــگاه هایی 
 هستیم که ســامانه ستاد الکترونیک دولت را به صورت کامل

 اجرا می کند.

روایت زنان سرپرست خانواده از رانندگی در اسنپ؛ 

دست فرمونت عالیه!
سال گذشته، همزمان با روز ملی کارآفرینی، 
اســنپ کمپین »همراه زنان ســرزمینم« را 
آغاز کــرد. در این طــرح ۴1٧ نفر از زنان 
سرپرســت خانواده عضو ناوگان اســنپ تا 
پایان اســفند 1398 از پرداخت کمیســیون 
معاف شدند. امســال نیز اسنپ در راستای 
اجتماعی خود دوباره ثبت نام  مسئولیت های 
و شناسایی رانندگان زن سرپرست خانواده را 
ادامه داده و این زنان تا پایان سال 1399 از 

پرداخت کمیسیون به اسنپ معاف هستند.
به گزارش  روزنامه »صبح امروز«  در حال 
حاضر حدود ۶0 هزار راننده زن در سراســر 
ایران در ناوگان اســنپ ثبت نام کرده اند که 
از ایــن تعداد حدود 1٧هــزار راننده در 11 
ماه اخیر فعال بوده انــد و 1۶8نفر به عنوان 
سرپرســت خانــوار ثبــت شــده اند. مریم 
عرب پور و مریم نحوی پور از زنان سرپرست 
خانواده عضو ناوگان اســنپ هستند که پای 

صحبت هایشان نشستیم.
یک روزی گواهینامه پایه یک می گیرم

»3 سال صبح ها برای سرویس مدارس کار 
می کردم و عصرهــا هم در آژانس بانوان تا 
اینکه به خاطر کرونا مدارس تعطیل شــد و 
آژانس بانوان نیز جوابگــوی هزینه ها نبود. 

پرس وجو کردم و فهمیدم اســنپ می تواند 
جایگزین خوبی باشد. اینطوری شد که حدود 
دو ماه پیش در اسنپ ثبت نام کردم.« مریم 
عرب پور، زن 53 ساله ساکن بندرعباس در 
گفت وگو با اســنپ ادامه می دهد: »همسرم 
یک ســال اســت فوت کــرده. او به دلیل 
مشکل قلبی نمی توانست زیاد کار کند. قبل 
از کار در آژانس بانوان و ســرویس مدارس، 
چند ســالی پیمانــکار تعویــض پلاک در 
استان هرمزگان بودم، مدتی هم در شرکت 
خدمات خودرویی و همچنین تاکســی 133 

کار کردم.«
مریم، مادر دو دختر 2۶ و 23 ســاله است. 
دختر بزرگش ازدواج کرده و دختر کوچکش 
دانشجوی مهندسی عمران است. همسرش، 
در زمــان حیات، به دلیل مشــکل قلبی با 
حداقل حقــوق و با حکــم از کار افتادگی 
بازنشســته شده بود و مســتمری او کفاف 
زندگی را نمی دهد. مریــم درباره ی کار در 
اســنپ می گوید: »اســنپ برای من خوبه، 
هر ساعتی می توانم مشــغول به کار شوم. 
سهمیه ی بنزین و وام هم دارد. از طرفی من 
سرپرست خانواده هستم و اینکه کمیسیون 
نمی دهم برایم مهم است. خیلی ها نمی دانند 

کــه اســنپ چنیــن امکاناتی بــرای زنان 
سرپرست خانوار دارد.«

مریــم عرب پور معمولًا ســاعت 2 ظهر به 
بعد اســتارت پژو پــارس را می زند و به دل 
کوچه و خیابان می رود و تا هر ساعتی توان 
داشــته باشد کار می کند. او که بیشتر مواقع 
تا 12شب پشــت فرمان می نشیند می گوید: 
»برای بســیاری از مسافران جالب است که 
یک زن شب ها کار می کند. واکنش همه ی 
مسافران تعریف از ماست و می گویند خیلی 
خوبه که شما زنان کار می کنید. زنان مسافر 
نیز معمولًا خیلی خوشحال می شوند که یک 
زن سفرشــان را انجام می دهد و احســاس 

امنیت بیشتری می کنند.« 
مریم به دلیل علاقه ای که به رانندگی دارد 
تاکید می کند که شاید جسمش خسته شود، 
ولی روحش خســته نمی شــود. علاقه ی او 
به رانندگی به گذشــته های دور بازمی گردد. 
پــدرش راننده ی ماشــین ســنگین بوده و 
برادرانش نیز شــغل پدر را ادامــه داده اند. 
خودش 20 سال اســت گواهینامه گرفته و 
عاشق رانندگی در بیرون شهر و جاده است. 
خیلی دوست داشــته گواهینامه ی پایه یک 
بگیرد ولی مسائلی پیش آمده که نتوانسته، 

با این حال امیدوار است در آینده ای نزدیک 
آرزویش به واقعیت بپیوندد. 

دست فرمونت عالیه
مریم نحوی پور 51 ســاله و ســاکن تهران 
از بچگی عاشــق رانندگی بوده. کنار پدرش 
می نشســته و با دقــت رانندگــی او را زیر 
نظــر می گرفته. بدون کلاس و آموزشــگاه 
و بــه قول خودش چشــمی رانندگی را یاد 
می گیرد و روزی که برای آزمون گواهینامه 
به شهرک آزمایش می رود، با نمره ی کامل 
و تحســین افســر از آنجا بیرون می آید. در 
نهایــت، علاقه به رانندگی و تشــویق های 
یکــی از بســتگان اثر می کنــد و او مربی 
آموزش رانندگی می شــود. ســه سال پیش 
در اســنپ نیز ثبت نام می کند تــا این کار 
را نیــز کنار آمــوزش ادامه دهــد، تا اینکه 
امسال همان فردی که مسیر مربی آموزش 
رانندگی شــدن را برایش هموار کرده بود، 
او را به خرید تاکســی تشویق می کند. مریم 
خجالت را کنار می گذارد، تاکســی می خرد 
و آمــوزش رانندگی را بعد از 12 ســال رها 
می کند. او می گویــد: »یکی از اقوام که در 
تصمیم های قبلی نیز مشوق من بود راننده 
تاکسی های اینترنتی شده بود و پیشنهاد داد 

منم از این فرصت استفاده کنم. وقتی متوجه 
شدم اسنپ از رانندگان زن سرپرست خانواده 
کمیســیون دریافت نمی کند، این شرکت را 

برای کار انتخاب کردم.«
زندگی اش  درباره ی شرایط  مریم نحوی پور 
می گوید: »ازدواج نکرده ام و کفالت مادر 83 
ساله ام را برعهده دارم. مادرم تقریباً زمینگیر 
اســت و آلزایمر دارد. قبل از ٧ صبح از خانه 
بیــرون می زنم و معمولًا تا ســاعت 3 ظهر 
کار می کنم. روزهــا خواهرهایم که همگی 
خانه و زندگی خود را دارند از مادرم مراقبت 

می کنند تا من برگردم.«
مریم عاشق رانندگی در جاده است و دوست 
دارد سریع تر امکان سفرهای بین شهری در 
اســنپ فعال شود تا با تاکسی زردش به دل 
جاده های ایران بزند. او می گوید اطرافیان و 
حتی مسافران، خیلی او و دیگر رانندگان زن 
را تشویق می کنند و باعث دلگرمی هستند، 
با رانندگان  هرچند گاهی برخی مســافرها 
-چــه زن چه مرد- برخــورد خوبی ندارند. 
مریم این جمله ها را از زنان و مردان زیادی 
شــنیده: »آفرین به غیرتت، دست فرمونت 
خیلی خوبه، ما خیلی خوشحالیم که شما کار 

می کنید و احساس امنیت می کنیم.«
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گرسنگی، اهلی ست
و زندگی، 

شکل ِ تنبل ِ مرگ 
و زاد و ولد

به طریقه ی پاپ - کرن
بچه ها

عین پرز از درز ِ در 
به کوچه سرازیر 

یقه در یقه بی خبر از 
فلس های گردن سوسمار

-که نقطه ی تحریک جنسی ست -
بزرگ و بزرگتر می شوند و 

زنده زنده سرشماری .
مشهد،

یک هشت ضلعی بی نظم
یک هشت پای ِ با

چند پای ِ مازاد، فی امان الله
یک هشت...

هفت ...
شیش... 

شک دارم آفتاب
یکسان بر این دیار بتابد

شک دارم آن سوار بیاید .

مهریار صدقیانی
تا تو شمارش زنبیل هایت را تمام کنی

از گذرگاه فرتوت گذشته ام
فرقی نداشت کنشگر بنفشه باشم

یا فروشنده فلوت
شب شرجی شتاب گرفته است

خمیده در لیوان خالی
بزرگراه خواب را/
به چالش می کشد

کجا شدند میکده ها
در شیب زندگی

چه دورست فوران نور و
درناهایی که از بادیه گذشته اند

چرک چکیده از دمل های دسیسه
فرصت جستجو را به هیچ می گیرد

بسته است نیرنگ شب
راه تمایل خروش

اینکه کاسبی نیست
هم دل خاموش است هم تخته ها

فضای تئاتر در دوران» پیشا کرونا « هم 
»ویروسی« بود

رضا طوسی/ پژوهشگر فرهنگی
»کرونــا« روزگار تئاتــر را ســیاه کرد. تئاتــری که در 
دوران پیشــا کرونا هم حال و روز خوبی نداشــت و در 
فضایی »ویروســی« نفس می کشــید. ویروس عدم 
انســجام و پراکندگــی، ویروس گــروه گرایی و تنگ 
نظــری، ویروس زیرآب زدن و از میــدان به در بردن، 

ویروس شایعه ســازی در جهت حذف دیگری، ویروس 
بی حرمتی به پیشکســوتان با کوله بــاری از دانش و تجربه، 

فضای تئاتر ویروس خــود بزرگ بینی دن کیشــوتی و ویروس های دیگری که 
را آلــوده کرده بود و »نا« و »رمق« و »نفس« و » توان « را از آن گرفته بود. کرونا هم که 
آمد، شد قوز بالا قوز. در سالن ها تخته شد و اهالی تئاتر به خاک سیاه نشستند. هنرمندی که 
باید نقشی اساسی در ساختارهای فرهنگی و فرهنگ سازی جامعه بازی کند و فهم و آگاهی 
به جامعه بدهد. حالا در پی معیشت خود، تن به کارگری و کارهای دیگری می دهد که هیچ 
سنخیتی  با حرفه او ندارد. »سوغات« این »کووید 19« منحوس، غربت و تنهایی ست برای 
اهالی تئاتر که گاها تعدادی از این فرهیختگان در سکوت و بی خبری زندگی را ترک می کنند 
و هیچ مرجع و نهادی هم وجود ندارد که گوش شنوایی داشته باشد بر این بیدادی که به این 
قشــر می رود. چرا که متولیان این هنر علی رغم ادعاهایشان که گوش فلک را کر می کند، 
نگاهی ابزاری به این هنر دارند. ابزاری برای دیده شدن و نشان دادن خود در جشنواره ها تا 

شاید کارنامه کاریشان هر چه بیشتر پر ملاط باشد .
تشتت و تفرقه در بین هنرمندان هنر نمایش و تبعات اقتصادی و روحی ناشی از کرونا عاملی 
شــد تا گردهمایی شکل بگیرد تا ضمن همگرایی و انســجام در بین اهالی تئاتر، راهکاری 
جهت تامین مشــکلات اقتصادی هنرمندان ارائه گردد. این گردهمآیی شــاید فرصتی است 
که به جای »تفاوت ها« به »اشــتراکات« فکر کنیم و نگاه انسانی تری به هم داشته باشیم. 
فاصله ها را کم کنیم و تعلق خود را به هم بیشــتر کنیم. »کرونا« ماندنی نیســت و به زودی 
خواهد رفت. ما اگر ویروس خودخواهی را که مثل »شــته« به درخت تناور تئاتر چسبیده از 
آن دور نکنیم، روزی باید شــاهد سقوطش باشیم. بیاید ویروس خودخواهی و تنگ نظری را 
از فضای تئاتر بیرون کنیم. بیایید پروتکل ها را هم در رابطه با این »ویروس« رعایت کنیم. 
چراکه این ویروس خطرناکتر، مهلکتر و سمی تر از کروناست. کرونا روحمان را فاسد نمی کند، 
فقط ممکن اســت جانمان را بگیرد. اما »ویروس« تنگ نظری و... روح را به گنداب تبدیل 

می کند و جهنمی از حسدها و عقده ها برایمان می سازد.

اختصاص یارانه خرید کتاب به تسهیل گران 
جام باشگاه های کتابخوانی

  معاون فرهنگی و رســانه ای اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان خراسان رضوی از 
اعطای یارانه خرید کتاب به تســهیل گران جام باشگاه های کتابخوانی از نمایشگاه مجازی 
کتــاب تهران خبر داد.به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقــل از روابط عمومی اداره 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی خراسان رضوی، افشین تحفه گر با بیان این خبر گفت: این اعتبار 
تا سقف یک میلیون ریال است که با تایید معاون فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی با 
هدف تشویق و ترغیب تسهیل گران جام باشگاههای کتابخوان به فعالیت بیشتر و گسترش 
فرهنگ کتاب و کتابخوانی به آنان تعلق می گیرد.تحفه گر در ادامه با بیان اینکه تسهیل گران 
می توانند با این اعتبار از نمایشــگاه مجازی کتاب تهران خرید نمایند اظهار داشت: این افراد 
می توانند با مراجعه به ســایت ketab.ir از این یارانه برخوردار شوند.نمایشگاه مجازی کتاب 
تهران که از اول بهمن شروع به کار کرده تا ششم بهمن ماه ادامه دارد و تسهیل گران جام 
باشگاههای کتابخوان برای بهره مندی از این یارانه باید سریعتر به این سامانه مراجعه کنند.

کافه شعر

یادداشت

خبر

نمایشگاه مجازی کتاب یک فرا رویداد در فضای مجازی خواهد بود

برگزاری جشنواره بین المللی صنایع دستی 

  مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی خراسان رضوی گفت: 
امیدواریم در نمایشــگاه مجازی کتاب رویدادها و گفت وگو 
بین اصحاب قلم و مخاطبان همچنین جریان تبادل فرهنگی 
و دیالکتیک هم افزا رخ دهد و فقط شاهد یک فروشگاه کتاب 

نباشیم بلکه شاهد یک فرارویداد در فضای مجازی باشیم.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســلامی خراسان رضوی، جعفر 
مروارید، مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی خراسان رضوی 
در گفت و گو با روابط عمومــی خانه کتاب و ادبیات ایران، 
با اشاره به برگزاری نمایشــگاه مجازی کتاب تهران گفت: 
امســال که در واقع جهــان گرفتار موضوع کرونا شــد این 
بیماری در بین همه مشــکلات فرصتی فراهم کرده اســت 
تا فناوری های نویــن ارتباطی و فناوری های نوین فرهنگی 
اســتفاده شود تا جریان توسعه فرهنگ، نشر و کتابخوانی در 

کشور سرعت بیشتری پیدا کند.
وی ادامه داد: خوشــبختانه شرایطی برای اصحاب فرهنگ، 
صاحبان قلم و مخاطبان کتاب دوست کشور فراهم شده است 

تا در این شرایط از نمایشگاه مجازی کتاب بهره مند شود.
مروارید با اشــاره به ســابقه خرید اینترنتی کتاب در گذشته 
توضیح داد: سابق بر این در بسترها و سامانه هایی که در این 
زمینه فعال بودند ما ســابقه فروش اینترنتی کتاب را داشتیم 
اما نمایشگاه مجازی کتاب یک موقعیت ویژه است زیرا تمام 

مزایایی که سال های گذشته در نمایشگاه فیزیکی داشتیم در 
این نمایشگاه نیز آماده شده است.

وی درباره تکثر و تنوع کتاب ها در نمایشــگاه مجازی کتاب 
گفت: اکنون شــرایطی فراهم شده اســت که کتاب هایی از 
ناشــران مختلف در این نمایشگاه عرضه شده و مزیت های 
ویژه ای که در نمایشــگاه مجازی پیش بینی شده است مثل 
خرید آسان، 2۴ ساعته، مطمئن و بدون واسطه که همراه با 

رعایت پروتکل های بهداشتی انجام می شود.
مروارید تاکیــد کرد: اکنون خانواده ها بــدون اینکه دغدغه 
ســلامتی خود و فرزندانشان را داشته باشند با حضور در این 
نمایشگاه و گستره وسیع آن می توانند کتاب های مورد علاقه 

خود را از ناشران داخلی و خارجی با تخفیف تهیه کنند.
وی با بیان اینکه متناسب با سرعت تحول و تغییر در جامعه 
ایرانی یک نمایشگاه به روز و کارآمد کتاب را شاهد هستیم، 
گفت: بارهــا این موضوع را گفته ام کــه همان طور که باید 
نگران ســلامت جسمانی باشیم به همان میزان باید نگرانی 
و دغدغه ســلامت فکری خانواده ها، نوجوانان و کودکان را 
هم داشــته باشیم و نمایشــگاه مجازی کتاب این دغدغه را 

برطرف می کند.
مروارید با اشاره به برگزاری نمایشگاه استانی کتاب در شهر 
مشهد مقدس عنوان کرد: ما سال گذشته حدود هفت میلیارد 
تومان فروش داشتیم و بعد از تهران بیشترین تنوع و میزان 

فروش را در کشور شاهد بودیم و با این اوصاف امیدواریم در 
نمایشگاه مجازی هم رویدادها و گفت وگو بین اصحاب قلم 
و مخاطبان و جریان تبادل فرهنگی و دیالکتیک هم افزا رخ 
دهد و فقط شاهد یک فروشگاه کتاب نباشیم بلکه شاهد یک 

فرارویداد در فضای مجازی باشیم.
جعفر مروارید با اشاره به استقبالی که مردم از این نمایشگاه 
مجازی کتاب داشتند گفت: در کنار طرح های مختلف کتابی 

مثل خریــد فصلی و  حمایت  از صاحبــان قلم به نظرم این 
زنجیره با نمایشگاه مجازی کتاب تکمیل می شود و بستری 
است تا اگر کرونا هم برطرف شود هرساله باز هم دسترسی 

به فروش مجازی کتاب فراهم باشد.
نخستین نمایشــگاه مجازی کتاب تهران از اول بهمن آغاز 
و تا ششــم  بهمن ماه در سامانه tehranbookfair.ir ادامه 

خواهد داشت.

معاون صنایع دستی در وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی با اشــاره به برگزاری جشنواره بین المللی 
صنایع دســتی در ســال 1۴00 گفت: با برگــزاری این 

جشنواره، آثار فاخر ایرانی بهتر دیده می شود.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، پویا 
محمودیان روز گذشــته در نشست تشــریح برنامه های 
نخستین جشــنواره بین المللی صنایع دستی در کاخ موزه 
نیاوران به  تشــریح برنامه های اولین جشنواره بین المللی  
صنایع دســتی ایران )اصفهان 1۴00(، نشان دست خلاق 

پرداخت. 
وی از شناســنامه دار شــدن آثار فاخر صنایع دستی خبر 
داد و گفت: هدف هویت بخشــی، اصالت بخشی و ایجاد 
یک تصویر درســت و عمیق از صنایع دستی ایران است 
و ایــن موضوع به  عنوان یکی از حلقه های مهم در حوزه 

تجاری سازی صنایع دستی به حساب می آید.
جشنواره بین المللی صنایع دستی ایران در راستای اهداف 
کلان معاونــت صنایع دســتی و با تاکیــد  وزیر میراث 
فرهنگی و  با هدف گفتمان ســازی و ایجاد حوزه مناسب 

برای انتقال تجارب هنرمندان و تعالی بخشیدن به ارزش 
و شان بالای صنایع دستی ایران برگزار می شود.

وی هدف دیگر برگزاری این جشــنواره را  ایجاد زمینه 
مناســب بــرای تعامل بین هنرمندان کشــور و ســایر 

هنرمنــدان جهان و نمایان ســاختن ظرفیت های هنری 
ایرانی و اســلامی اعلام کرد و بــا توجه به قدرت ایران 
در حوزه جهانی صنایع دستی در جهان و داشتن بیش از 
295 رشته فعال در صنایع دستی و صدر نشینی در شهر و 

روستاهای جهانی گفت: بی رقیب بودن ایران در بسیاری 
رشته های صنایع دستی  برگزاری چنین جشنواره ای را 

امکان پذیر کرده است.
محمودیان با اشــاره به اعطای نشان دست خلاق که در 
این جشنواره به برگزیدگان اعطا می شود، گفت: جشنواره 
بین المللی صنایع دســتی می تواند مانند سایر جشنواره 

های مهم در حوزه موسیقی و فیلم برگزار شود.
وی درباره دیگــر مولفه های این جشــنواره گفت: این 
جشــنواره می تواند، اعتبار  صنایع دستی ایران که نقش 
منحصر به فردی که دارد در ســطح جهان نمایان کند. 
اطمینان داریم جایزه دست خلاق می تواند الگویی برای 

همه هنرمندان صنایع دستی باشد.
محمودیــان با توجه به نقش بی نظیر صنایع دســتی در 
دیپلماســی فرهنگی افزود: توجه به نقش آفرینی صنایع 
دســتی به رفع  تحریم ها، می تواند قدرت صنایع دستی 

ایران را به رخ جهانیان بکشد.
نخستین جشنواره بین المللی صنایع دستی در اردیبهشت 

سال 1۴00 برگزار می شود.

گفتگو با سرپرست تیم دختران »ستاره هشتم«؛

موفقیت ما در گرو حمایت مردم است!
فوّارههــای ســرزندگی، 
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نشاط  انگیزه،  تلاش، 
و انــرژی با همراهی 
خلاقانــه  حــرکات 
به  رســیدن  تا  ورزشی 
تصویری از رویا نونهالی! 
اینها آنچه بود که توسط 
ســتاره  دختران  گــروه 
بر  اجرا  هشــتم در حین 
مســابقه  صحنــه  روی 
جــذاب عصــر جدید به 

نمایش گذاشته شد.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« گروه 
دختران مشــهدی »ستاره هشتم« به عنوان 
نمایندهای موفق از مشهد و استان خراسان 
رضوی که با زنگ طلایــی رویا نونهالی به 
مرحله نیمه نهایی آمدند، در ســومین اجرای 
قســمت اول از مرحله نیمهنهایی فصل دوم 
عصر جدید احســان علیخانی توانســتند با 
اجرای زیبای خــود  ۴ رای مثبت داوران را 
به دست آورند و به مرحله رأیگیری مردمی 

برای فینال برسند.

رضــا رودهــی سرپرســت گــروه دختران 
آکروباتیســت گروه »ستاره هشتم« است. او 
ارشــد مدیریت تربیت بدنی دارد و 1٧ سال 
سابقه در مسابقات کشوری و برون مرزی و 
همچنین ۶ رکورد ملی و جابه جا کردن یک 
رکورد گینس را در کارنامه ورزشــی خود به 

ثبت رسانده است. 
گروهی متشکل از استعدادهای ورزشی 

رودهی میگوید: سال گذشــته گروه پسران 
خورشــید را تا مرحله نیمه نهایی رســاندم و 
اکنون نیز در کنار تیم دختران ستاره هشتم، 
کــه همگی جزو دختران برتر اســتعدادهای 
ورزشی هســتند و در مســابقات آسیایی و 
کشــوری مدال قهرمانی کسب کردهاند به 

مرحله نیمه نهایی رسیدیم.
وی با اشــاره به اینکه »گروه دختران ستاره 
هشتم متشــکل از 35 نفر و ترکیبی از چهار 
دهه رده سنی اســت «بیان میکند: این تیم 
حدود دو ســال اســت که فعالیت میکند و 
صرفا به جهت شرکت در برنامه عصر جدید 
تشکیل شــده اســت. فعالیتهای این گروه 
متشــکل از چندین رشــته ورزشی همچون 

ژیمناســتیک، طناب زنی، دومیدانی، ووشو، 
ریتمیک و.... است

هفت ماه تمرین بدون وقفه
رودهی مطرح میکند: رســیدن مــا به این 
مرحلــه نتیجه تلاش تک تک اعضای گروه 
است و در این هفت ماه پس از زنگ طلایی 
خانم نونهالی، بدون هیچ وقفهای تمرینات به 
صورت مداوم انجام شده است. هرچند تامین 
فضــای تمرین، لباس، ایاب و ذهاب در کنار 
برنامهریزی در ســال تحصیلی و هماهنگی 
زمانهای تمرین از جمله معضلاتی است که 
در ایــن راه گریبانگیر ما بــود که با توجه به 
تجربه پیشین، توانســتیم شرایط را مدیریت 
کنیم. در گروه ما علاوه بر بازیکنان مشهدی، 
دخترانــی از فریمان، ســبزوار، درگز و حتی 

گلستان حضور دارند. 
سرپرست گروه »ستاره هشتم« ادامه میدهد: 
در ابتــدا برای شــروع کار فضــای تمرین 
نداشــتیم، اما مورد حمایت ســازمان جهاد 
کشــاورزی قرار گرفتیم و فضایی در اختیار 
ما قرار داده شــد تا تمرینهــا را انجام دهیم. 
به مرور ارگانهای دیگر همچون اداره ورزش 

و جوانــان و همچنیــن مدیریت شــهری و 
شــهرداری به میان گود آمده و از ما حمایت 
کردنــد. حامی مالی تیم نیــز پرداخت تمام 

هزینهها را متقبل شد.
پیروزی در گرو حمایتهای مردمی

رودهی با اشاره به اینکه »در حال حاضر 
فینالیست شــدن یا نشدن این بچهها در 
گرو حمایتهای مردمی برای شــرکت در 
رایگیری است« تاکید میکند: نتیجه این 
رایگیری، مهمترین اتفاق برای تیم است. 
در این خصــوص تقاضامندیم ارگانهایی 
چون اســتانداری، فرمانداری و شهرداری 
به پــای کار بیایند و از مــا حمایت کنند 
تا شــاهد افتخارآفرینی این دختران برای 
مردم شهر مشهد، استان خراسان و شرق 
کشــور باشــیم. حمایتهایی چون اطلاع 
رسانی به مردم در خصوص نحوه شرکت 
در رایگیری، ارسال پیامک لینک مستقیم 
شــرکت در رایگیــری و... میتواند گامی 
موثــر تلقی گردد که البته تا کنون در این 
خصوص هیچ ارگانــی اقدام به همکاری 

نکرده است.

فینالیستی، پایان راه!؟
سرپرست گروه ستاره هشتم در خصوص ایده 
تشــکیل این تیم مطرح میکند: ایده تشــکیل 
گروه نشــات گرفته از حضــور در فصل اول 
برنامه با گروه پســران خورشید بود که باعث 
شد به فکر تشــکیل تیم دختران باشم. انگیزه 
دختران نســبت به پســران در انجام کارهای 
ورزشی بیشتر بوده و با جدیت و دقت بیشتری 
آن را دنبــال میکنند. دیده شــدن در عرصه 
کشــوری و بر قاب تلویزیون ملی، حق بانوان 
خراسانی ورزشــکار و موفقی است که در این 
زمینــه فعالیت میکننــد و از آنجایی که برنامه 
عصرجدید نخستین برنامه استعدادیابی است و 
مخاطبان بسیاری دارد، میتواند سکوی موفقیت 
و پرتاب خوبی برای دیده شدن محسوب گردد.

وی در پاســخ به این پرسش که »آینده گروه 
چیســت و پایان راه تنها به فینالیست شدن در 
این برنامه ختم خواهد شــد یا خیر« میگوید: 
هنوز هیــچ برنامهای برای تیم نداریم، چرا که 
این گروه صرفا برای عصر جدید شکل گرفته 
است. موضوع حمایت است که باید ببینیم پس 

از این برنامه چه اتفاقی خواهد افتاد.
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انتشار مزایده فروش زمین و پروانه 
ساخت پروژه مهر و ماه

سرپرسـت معاونـت اقتصـادی شـهرداری مشـهد از انتشـار مزایـده عمومـی فـروش و 
واگـذاری زمیـن هـا و پروانـه هـای سـاخت پـروژه مهـر و مـاه خبـر داد.

مهدی حاتمی اظهار داشـت: در راسـتای تحقق اهداف توسـعه شـهری و استفاده از توان 
بخـش خصوصی، شـهرداری مشـهد اقدام به انتشـار مزایـده عمومی فـروش و واگذاری 
زمیـن هـا و پروانه های سـاخت پروژه مسـکونی،تجاری، اداری و پارکینـگ مهر و ماه با 

مجمـوع زیربنـای 255 هزار متر مربع نموده اسـت.
وی در خصـوص سـابقه ایـن پـروژه گفـت: در اوایـل دهه 80  بـه منظور اتصـال محور 
لادن جنوبـی بـه شـمال بلوار وکیل آبـاد و نیز امتداد محـور بلوار لادن به لادن شـمالی، 
قطعـه بزرگـی از اراضـی ایـن محـدوده طـی مذاکـرات و توافـق بـا مالـکان در تملـک 
شـهرداری مشـهد قـرار گرفـت امـا طـرح مذکـور بـه دلیـل تغییـرات طـرح تفصیلی به 
محـور لادن جنوبـی محـدود و زمیـن فـوق الاشـاره بـرای اجـرای پـروژه هـای بزرگ 

شـهری در نظـر گرفته شـد. 
حاتمـی در ادامـه افزود: در اواخر دهه80 شـهرداری مشـهد قرارداد مشـارکتی با سـرمایه 
گـذار بخـش خصوصـی جهـت سـاخت و اجـرای دو بـرج بـا بیـش از 50 طبقـه منعقد 
کردکـه متاسـفانه بـه دلیـل عدم انجـام تعهدات از سـوی سـرمایه گـذار قـرارداد مذکور 

فسـخ شد.
وی بـه تـلاش هـای متعدد شـهرداری در سـال های گذشـته در راسـتای اجـرای پروژه 
بـزرگ مهـرو مـاه تاکیدکـرد و گفت:  از سـال 91 شـهرداری مشـهد به منظـور جذب و 
شناسـایی سـرمایه گذاران مذاکرات متعددی را در راسـتای ساخت مرتفع ترین ساختمان 
شـمال شـرق کشـور انجـام داد  کـه با توجه بـه بالا بودن حجم سـرمایه گـذاری و عدم 
صـدور مجـوزات مربـوط بـه پـروژه به ویـژه مصوبه کمیسـیون ماده پنـج، این پـروژه با 

اسـتقبال و پیشـنهاد جدی از سـوی سـرمایه گذاران مواجه نشـد.
حاتمـی بـا اشـاره بـه اهمیت و توجه مدیریت شـهری  به این پـروژه یادآور شـد: با توجه 
بـه تامیـن مالـی پـروژه هـای عمرانی و زیرسـاختی شـهری توسـط معاونـت اقتصادی، 
طبق دسـتور شـهردار مشـهد مجددا پـروژه مهر و ماه جهـت تامین منابـع مالی غیر نقد 
مـورد بازنگـری قـرار گرفـت و با همـکاری حـوزه معاونت شهرسـازی و نهـاد مطالعات 
شـهرداری قـرارداد لازم بـا مشـاور ذیصـلاح منعقد و طی برگزاری جلسـات متعـدد و در 
نظرگرفتـن کلیـه ملاحظـات لازم مصوبه کمیسـیون ماده پنج بـرای این پـروژه ها اخذ 

گردید.
سرپرسـت معاونـت اقتصادی شـهرداری مشـهد بیان داشـت: ایـن پروژه در حـال حاضر 
شـامل ۶ بـرج مسـکونی در 22طبقـه و یـک بـرج تجـاری در 2۶طبقه با خدمـات مورد 
نیـاز رفاهـی مختـص هـر بـرج در طبقات هـم کف بـا زیربنایی بـه مسـاحت 255 هزار 

متـر مربـع در عرصـه ای بـه مسـاحت ۴2 هـزار متر مربع می باشـد.
وی بـه دیگـر ویژگـی هـای پـروژه مهرومـاه اشـاره و تصریح کـرد: از ویژگی هـای بارز 
ایـن پـروژه وجـود مسـیر پیاده رو سـبز با عـرض 8 متر ، محور سـواره زیرگـذر با عرض 
20 متـر جهـت دسترسـی وسـایل نقلیـه بـه پارکینگ مرتبـط با پـروژه و برج هـای این 
محـور و مسـیر اضطراری  باعرض  5 متر جهت اسـتفاده خودروهـای امدادی در طرفین 
عرصـه مذکـور و شـرق و غـرب پـروژه می باشـد که پـس از اتمام سـاخت پـروژه های 

سـاختمانی، شـهرداری نسـبت به تکمیل آن اقـدام خواهد نمود.

ضدعفونی ناوگان های اتوبوسرانی به 
صورت مستمر

مدیرعامـل سـازمان اتوبوسـرانی شـهرداری مشـهد گفت: تمامـی سـطوح دارای تماس 
مشـترک نـاوگان در ابتـدا یـا انتهـای خطـوط ضدعفونی می شـوند.

سـعید حسـینقلی زاده مقـدم بـا بیـان ایـن مطلـب، اظهـار کـرد: روزانـه حداقل پنـج بار 
عملیـات ضدعفونـی نـاوگان شـامل سـطوح دارای تمـاس مشـترک از جملـه درهـا، 
دسـتگیره ها، صندلی هـا، دیـواره  ها، میله ها و... بر اسـاس پروتکل های وزارت بهداشـت، 
درمـان و آمـوزش پزشـکی انجام می شـود و ضدعفونی ایسـتگاه  ها نیز به روال گذشـته 

درحـال انجام اسـت.
وی افـزود: محصـور سـازی فضـای نـاوگان جهـت افزایش ایمنـی اتوبوسـرانان و مینی 
بوسـرانان انجـام شـده و همـه روزه اقلام بهداشـتی مورد نیـاز بین همـکاران توزیع می 

شود.
مدیرعامـل سـازمان اتوبوسـرانی شـهرداری مشـهد مشـهد ادامـه داد: همـکاران قبل از 
شـروع به کار، غربالگری سـلامت می شـوند و در صورت مشـاهده علائم مشـکوک به 

بیمـاری کرونـا بـه مراکز بهداشـتی معرفی می شـوند.
حسـینقلی زاده مقـدم ضمـن درخواسـت از مسـافران بـرای اسـتفاده از ماسـک، گفـت: 
هـم اکنـون در نـاوگان، ایسـتگاه هـا و پایانه ها اطـلاع رسـانی پیرامون فاصلـه گذاری 
اجتماعی انجام شـده اسـت. همچنین همراه با تشـدید محدودیت  ها، آگاهی شـهروندان 
نسـبت بـه خطـرات ویـروس کرونـا افزایـش یافتـه اسـت و بـا توجـه بـه الزامـی بودن 
اسـتفاده از ماسـک در اسـتفاده از خدمـات سـازمان از شـهروندان تقاضـا داریـم بیش از 

پیـش پروتکل هـای بهداشـتی را رعایـت کنند.

زیباسازی و بازپیرایی کال طرق با اعتبار 
٣0میلیارد تومانی 

سرپرسـت شـهرداری منطقه ۶ مشـهد از اجرای پروژه زیباسـازی و بازپیرایی کال طرق 
بـا اعتبار حـدود 3 میلیارد تومانـی خبر داد.

سـید علی حسـین پور در حاشـیه نهضت پاسخگویی مسـتقیم به درخواست های مردمی 
13٧، اظهار داشـت: پرتکرارترین درخواسـت شـهروندان از شـهرداری منطقه ۶ در تماس 
بـا 13٧، نظـارت بـر سـاخت و سـازهای غیرمجاز بوده اسـت، از این جهت کـه منطقه ۶ 
دارای بافـت ریزدانـه بـوده و بخش زیادی از مسـاحت آن را بافت فرسـوده تشـکیل می 

دهد، لذا شـاهد عدم رعایت ضوابط شهرسـازی از سـوی برخی از شـهروندان هسـتیم.
وی افـزود: بـرای کاهـش تخلفـات سـاختمانی لازم اسـت قوانین شهرسـازی و ضوابط 
ایـن حـوزه به درسـتی بـه شـهروندان اطلاع رسـانی شـده و با کمـک حـوزه فرهنگی، 
در ایـن موضـوع فرهنگسـازی صـورت گیـرد تا با طـی این فرآینـد در کنار وجـود اکیپ 
 هـای نظـارت بـر سـاخت و سـازها، شـاهد کاهـش بیـش از پیـش تخلفات سـاختمانی 

باشیم.
حسـین پـور با اشـاره بـه اینکه بسـیاری از معابر منطقه ۶ مشـهد فاقد طـرح جمع آوری 
فاضـلاب اسـت، ادامـه داد: به همیـن علت، با وجود درخواسـت های به حق شـهروندان 
بـرای روکـش و یـا مرمـت آسـفالت ایـن معابر، تـا زمـان اجرای طـرح اگو، نمـی توانیم 

معابر مـورد نظر را آسـفالت کنیم.
وی امـا ایـن نکتـه را هم یادآور شـد که با مصوبه شـورای اسـلامی شـهر مشـهد، همه 
معابـر خاکـی مصـوب منطقه که مشـکل طرح اگو نداشـته باشـند، آسـفالت می شـود و 
معابـر خـارج از طـرح نیز کـه 50 درصد از بافت آنها شـکل گرفته باشـد، تحت پوشـش 

آسـفالت قرار مـی گیرد.
سرپرسـت شـهرداری منطقـه ۶ مشـهد گفـت: در حـوزه فضای سـبز نیـز، پـروژه های 
متعـددی در حـال اجـرا اسـت کـه بـا بهـره بـرداری از این پـروژه هـا، سـرانه ٧.25 متر 
مربعـی فضـای سـبز ایـن منطقـه حـدود 2 و نیم تا 3 متـر مربـع افزایش خواهـد یافت.

حسـین پـور افـزود: یکی از این پـروژه ها، پارک بانوان نصرت با مسـاحت حـدود ٧ هزار 
متـر مربعـی اسـت که از چند روز گذشـته احـداث آن با اعتبـار 3 میلیـارد و ۶00 میلیون 

تومانـی آغـاز شـده اسـت و تا یک سـال آینده به بهـره برداری خواهد رسـید.
وی ادامـه داد: پـروژه زیباسـازی، بهسـازی و بازپیرایـی کال طـرق نیـز کـه معضـلات 
اجتماعـی و زیسـت محیطی داشـت بـا اعتبار حـدود 30 میلیـارد تومان انجام می شـود.
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شهردار مشهد در صحن علنی شورای اسلامی مطرح کرد؛

آغاز حفاری خط 4 قطار شهری از انتهای سال 99
گفـت:  مشـهد  شـهردار  شـهری/  سـرویس 
مجموعـه مدیریت شـهری به ایـن جمع بندی 
رسـیده اسـت کـه بـا همـکاری پیمانـکاران، 
دسـتگاه حفـار قبلـی خـط سـه بـه خـط چهار 
منتقـل شـود و از انتهای سـال 99 حفاری خط 

چهـار آغاز شـود.
محمد رضا کلائی در صد و هجدهمین جلسـه 
علنی شـورای اسـلامی شـهر مشـهد در پاسخ 
بـه سـوال مجتبـی بهارونـد عضـو کمیسـیون 
شـورای  ترافیـک  و  نقـل  و  حمـل  عمـران، 
اسـلامی شـهر مشـهد در خصـوص تاخیـر در 
عملیـات اجرایـی پـروژه هـای قطـار شـهری 
مشـهد، اظهـار کـرد: ما تاکنـون نتوانسـته ایم 
همـکاران  و  دارد  پـروژه حجـم  کـه  آنگونـه 
مـردم  بـرای  انـد،  کـرده  وظیفـه  انجـام  مـا 
توضیحاتـی جامـع را ارائـه دهیم و خداروشـکر 
مـی کنـم که امـروز این شـرایط فراهم شـد تا 
گزارشـی را از ایـن پـروژه اعـلام کنم تـا مردم 
در جریـان جـان فشـانی هـا و عملکـرد خوب 
مدیریت شـهری در سـاخت مترو قـرار بگیرند، 
بخـش زیـادی از موفقیـت هـای بـه لطـف و 

برکـت حضـرت رضـا)ع( اسـت.
وی در خصـوص خـط دو قطـار شـهری افزود: 
خـط دو قطار شـهری پس از انجـام مطالعات و 
طراحـی فاز یک پیشـرفته به مناقصه گذاشـته 
شـد و در نهایت هفت مناقصه گر در فهرسـت 
کوتـاه قـرار گرفتند و پس از بررسـی فنی سـه 
مناقصـه گـر حائـز حداقـل رتبـه فنـی شـدند، 
در نهایـت قـرارگاه سـازندگی خاتـم الانبیـا بـا 
احتسـاب امتیازهـای فنـی و مالـی بـه عنـوان 

پیمانـکار EPC پـروژه انتخاب شـد.
شـهردار مشـهد بیان کرد: قـرارداد پیمانکار در 
تاریـخ پنج دی ماه سـال 8٧ منعقـد و در تاریخ 
2۶ بهمـن همان سـال بـه پیمانکار ابلاغ شـد. 
باتوجـه به اینکه پروژه در پایـان دوره ۶0 ماهه 
قرارداد طبق رسـیدگی شـورای اسـلامی شهر 
مشـهد و شـهرداری وقـت بررسـی و تاخیرات 
آن مجـاز و مـورد تاییـد قـرار گرفـت، بنابـه 
درخواسـت کارفرمـا و تصویـب شـورای عالـی 
فنـی کشـور، قـرارداد پیمانـکار بـرای دوره 38 
ماهـه تا تاریخ 15 فروردین 139۶، تمدید شـد.

کلائـی خاطرنشـان کرد: ایـن قـرارداد تاکنون 
هرسـاله تمدیـد شـده اسـت و مـوارد تاخیرات 
در ایـن دوره بـا توجـه بـه نامـه هـای مذکـور 
بخـش بـه بخـش بـا شـورای اسـلامی شـهر 
مشـهد ومجموعه شـهرداری بررسـی و توسط 
شـورای عالـی فنـی سـازمان برنامـه و بودجه 
کشـور بررسـی و مورد تایید قرار گرفته اسـت.
وی اضافـه کـرد: در فـاز اول ایـن پـروژه ۶ 
نبـوت،  فجـر،  ولایـت،  طبرسـی،  ایسـتگاه 
راه آهـن و میـدان شـهدا در اسـفند 95 و در 
ادامـه ایسـتگاه مفتح در مـرداد 9۶، فـاز میانی 
پروژه شـامل دو ایستگاه سـعدی و شریعتی در 
اسـفند 9۶، ایسـتگاه دوم شـهید کاوه در مرداد 
98، ایسـتگاه الندشـت در آبـان 98 و ایسـتگاه 
کوهسـنگی در آذر 98 راه انـدازی شـده اسـت 
و همـه ایـن مـوارد بـا وجـود اتفاقـات و نکاتی 
همچـون مشـکلات عـدم تامیـن بـه موقـع 
نقدینگـی توسـط دولت، عدم تخصیـص اوراق 
مشـارکت متناسـب بـا بـرآورد بودجـه سـالانه 
مـورد نیاز، افزایـش تورم دسـتمزد و مصالح در 

سـال 91،92، 9٧ و 98 اسـت.
شـهروندان  کـرد:  تصریـح  مشـهد  شـهردار 
اسـتحضار داشـته باشـند کـه هـر سـال پیک 
جـدی افزایش دسـتمزد و مصالح وجود داشـته 
کـه شـاخص هـای تعدیـل را پوشـش نـداده 
اسـت و افزایـش نرخ ارز، تحریـم و عدم امکان 
خارجـی،  هـای  شـرکت  بـا  قراردادهـا  عقـد 
محدودیـت انتقـال پـول و مشـکلات ناشـی 
از انجـام تملـکات همچـون دپـوی طبرسـی، 
ایسـتگاه هـا و تاخیـر در تحویـل، مشـکلات 
ناشـی از ترخیـص به موقـع کالاهـای وارداتی 
از گمـرکات کشـور از جملـه مشـکلات موجود 

. ست ا
کلائی عنوان کرد: مشـکلات گمرکات کشـور 

و ترخیـص در سـال هـای اخیـر برخـی پروژه 
هـای کشـور را چهـار الـی پنج سـال بـا تاخیر 
مواجـه کـرده بحـث مهمـی اسـت. همچنیـن 
تغییـر جانمای مرکـز فرمان از ایسـتگاه میدان 
شـهدا به ایسـتگاه سـلامت از دیگر مشکلات 
موجـود بـود که علـی رغم این مشـکلات این 
حجـم از پـروژه انجـام شـده اسـت و تمانـی 
مـوارد مذکـور و تاخیر هـا تا سـال 9۶ به تایید 
شـورای وقت رسـید و تمدید آن در دوره جدید 
با تایید سـازمان برنامـه و بودجه صورت گرفته 
اسـت کـه در آن مقطـع، تـا میـدان شـهدا بـه 
بهـره بـرداری رسـید و نواقص آن از سـال 9۶ 

در دسـتور تکمیـل قرار گرفته اسـت.
وی ادامـه داد: از سـال 9۶ تاکنـون ایسـتگاه 
و  کوهسـنگی  الندشـت،  شـریعتی،  سـعدی، 
شـهید کاوه به بهرداری رسـیده اسـت و و تنها 
ایسـتگاه سـلامت و سـاختمان مرکـز فرمـان 
باقـی مانـده اسـت. همچنیـن تمدیـد برنامـه 
از سـال 9۶ بـا تاییـد وزارت کشـور و سـازمان 
برنامـه و بودجـه اخـذ شـده و مراحـل قانونـی 

طی شـده اسـت.
شـهردار مشـهد اظهـار کـرد: نکتـه مهـم این 
اسـت کـه عـلاوه بـر موضوعـات خریـد ارز و 
تکمیـل و خریـد تجهیزات جهت اتمـام کار در 
سـال 98، مبالغ تخصیصی در سال 98 از اوراق 
مشـارکت و آنچه عمـلا برای ایـن موضوع در 
دسـت داشـته ایم، 300 میلیارد تومـان بوده اما 
بودجـه مـورد نیاز بـرای اتمـام کار 900 میلیارد 
تومان اسـت، در سـال 99 نیـز تخصیص اوراق 
بـه خـط دو وجـود نداشـت و باقـی مانـده کار 
بـه سـال 1۴00  دو  ایسـتگاه سـلامت خـط 
انتقـال داده اسـت، امـا باتوجـه بـه مشـکلات 
اقتصـادی که عملا سـاخت متـرو در اکثر نقاط 
کشـور تعطیـل اسـت و یـا ایسـتگاه هـا بعد از 
چند سـال به بهـره برداری می رسـد، مدیریت 
شـهری تمـام تـوان خـود را برای تامیـن مالی 
و عـدم توقـف پـروژه بـه کار بسـته اسـت که 
نتیجـه آن پیشـرفت قابـل توجـه در برنامـه 
اجرایـی خطـوط در متـرو مشـهد بـا اختـلاف 

زیـاد با شـهرهای کشـور اسـت.
کلائـی بیـان کـرد: اگر مـردم امـکان بازدید از 
سـایر خطوط قطار شـهری در شهرهای کشور 
را داشـته باشند، شـاهد حجم کاری که در حال 
حاضـر در متـرو مشـهد در حـال انجام اسـت، 
خواهنـد بـود و بازدیـد اخیـر مقامـات نیـز بـه 
شـدت از حجـم کار تعجـب کردنـد و برخی از 
شـهرداران و اعضای شـورای شـهرهای دیگر 
بارهـا درخصوص چگونگی فعال بـودن کار در 
خطـوط قطار شـهری مشـهد سـوال هایـی را 

مطـرح کـرده اند.
وی افزود: پروژه خط سـه قطار شـهری مشهد 
بـه قـرار گاه سـازندگی خاتم الانبیا ابلاغ شـده 
اسـت تا بـا در نظرگرفتن شـرایط تحریم حاکم 

بـر وضعیـت اقتصادی کشـور، فقـط در بخش 
حفـاری پـروژه به قیمـت های دفتری از سـال 
1395 ضریـب بایـد 10 برابـر شـود، بـا صرف 
هزینه هشـت هـزار و 200 میلیـارد ریال بیش 
از 1۴ کیلومتـر یعنـی حـدود 50 درصـد کل 

مسـیر حفاری شود.
شـهردار مشـهد تصریح کـرد: در مهر مـاه 99 
بعـد از جلسـات متعـدد بـا نماینـدگان شـورا و 
اخـذ نظـرات ایشـان، قـراردادی تحـت عنوان 
انجـام عملیـات منتهی بـه بهره بـرداری از فاز 
اول پـروژه خـط سـه قطار شـهری جمع بندی 
و ابـلاغ شـد. لازم بـه ذکـر اسـت کـه تمامی 
مراحـل براسـاس برنامـه هـای مدون شـورای 
اسـلامی شـهر و هماهنگی شـهرداری مشـهد 
بـوده اسـت و فـارغ از زمـان ابـلاغ قـرارداد، بر 
اسـاس توافـق هـای صـورت گرفتـه، پیمانکار 
پـروژه زودتر از موعـد و پیش از ابـلاغ قرارداد، 
عملیـات اجرای سـازه های جانبی در خط سـه 
جهـت تسـریع در بهـره بـرداری فـاز یـک را 

شـروع کرده اسـت.
دسـتگاه  در خصـوص  کـرد:  عنـوان  کلائـی 
حفـاری تونـل غربـی خـط سـه بـه نظـر مـن 
دسـتگاه  اورهـال  عملیـات  کـه  اسـت  مهـم 
حفـار غربـی پـس از ورود بـه ایسـتگاه امامت 
در آذر سـال 98، جهت شـروع مجـدد حفاری، 
آغـاز شـده اسـت و با توجـه به آسـیب دیدگی 
جـدی مینبریـگ دسـتگاه، قطعه مذکـور پس 
از تغییـرات کلـی بـه دلیـل مسـافت باقیمانده 
کمتر در مسـیر شـرقی، شـرایط مسـاعد زمین 
شناسـی و لـزوم خـارج سـازی هرچـه سـریع 
تـر دسـتگاه از ایسـتگاه ترمینـال جهـت آماده 
سـازی ایسـتگاه برای بهره بـرداری از فاز یک 
خط سـه، بر روی دسـتگاه حفار مسـیر شـرقی 
منتـاژ و در خـرداد مـاه 99 عملیـات حفـاری 

مسـیر شـرقی آغاز شـده اسـت.
وی اضافـه کرد: پس از آن بخشـی از دسـتگاه 
حفار)مینبریگ( مسیر شـرقی اورهال)بازسازی( 
شـده و بـر روی دسـتگاه مسـیر غربـی منتاژ و 
موسسـه رهـاب ضمن اعـلام آمادگی، شـروع 
عملیـات حفـاری مسـیر غربـی را آغـاز کـرده 
اسـت. بـرای مـا مهم اسـت که مسـیر شـرقی 
بعـد از فـاز یک میانی، زودتر آغاز شـود و عملا 
مینبریگ مسـیر غربی در خدمت مسـیر شرقی 
قـرار گرفتـه کـه تصمیمـی شـجاعانه اسـت و 
بابـت پذیرفتـن ریسـک فنی از همـکاران خود 

تشـکر می کنم.
شـهردار مشـهد گفـت: بـا توجـه بـه مذاکرات 
صـورت گرفتـه جهـت انتقـال دسـتگاه مذکور 
از خـط سـه بـه پـروژه خـط چهـار، دسـتورات 
لازم در تاریخ هشـت آبـان 99 به پیمانکار داده 
شـده اسـت. دوره توقف دسـتگاه 11 مـاه بوده 
کـه ایـن مدت شـامل اورهـال هر دو دسـتگاه 
توسـط پیمانـکار اسـت هرچنـد کـه در زمـان 

توقـف TBM امامـت هیـچ گونـه پرداختـی بر 
عهـده پیمانکار نبوده و شـامل تعلیـق و تعویق 
پرداخـت نمـی شـود. همچنیـن زمـان اعـلام 
آمادگـی پیمانـکار و زمـان انتقـال از 10 روز 

بیشـتر نشـده است.
1۳۰ هزار میلیارد ریال، بودجه مورد نیاز 

برای بهره برداری از فاز اول تا سوم
کلائـی اظهـار کـرد: بـا توجه بـه اینکـه بهره 
بـرداری هرچـه سـریعتر از فـاز اول خـط سـه 
همـواره از تاکیـدات شـورای اسـلامی شـهر 
مشـهد و تصمیمـات خـود مـا در شـهرداری 
بـوده اسـت، شـهروندان دقت کنند کـه بودجه 
مـورد نیـاز جهت اتمـام فاز یک حـدود 35هزار 
میلیـارد ریـال و همچنین بهـره بـرداری از فاز 
اول تـا سـوم نیازمنـد تخصیـص بودجـه ای 
در حـدود 130 هـزار میلیـارد ریـال اسـت کـه 
ایـن مقـدار حـدود ٧0 درصد بودجه شـهرداری 

ست. ا
بودجـه  اینکـه  بـه  توجـه  بـا  داد:  ادامـه  وی 
اختصاصـی هـر خـط از جانـب دولـت در قالب 
اوراق مشـارکت با سـقف سـالانه عـددی بین 
پنـج تـا هفـت هـزار میلیـارد ریـال اسـت و با 
توجـه به اینکـه منابـع شـهرداری در قالب وام 
و تهاتـر ملـک در اختیـار پروژه قـرار می گیرد، 
سـالیانه در بیشـترین حالت ممکـن مبلغی بین 
10 تـا 13 هـزار میلیارد ریـال امکان تخصیص 
وجـود خواهـد داشـت؛ لـذا بـا توجـه بـه ایـن 
توضیحـات اجـرای فاز هـای اول تا سـوم خط 
سـه در بهتریـن حالـت ممکـن سـال هـا بـه 
طـول خواهد انجامیـد مگر اینکـه تامین منابع 
انجـام شـود کـه در ایـن زمینه چند سـناریو در 

حـال پیگیری اسـت.
بـه  توجـه  بـا  کـرد:  اظهـار  مشـهد  شـهردار 
تعهـدات قـرارگاه سـازندگی خاتم الانبیـا برای 
مبنـی  شـروع عملیـات حفـاری خـط چهـار 
بـر اسـتفاده از دسـتگاه حفـار جدیـد در پـروژه 
مسـکونی و عدم امکان تهیه دسـتگاه به دلیل 
شـرایط مالی و تحریم و معیوب بودن دسـتگاه 
هـای دسـت دوم موجـود در کشـور، امـکان 
تامیـن و خریـد دسـتگاه جدیـد وجـود نـدارد 
بنابرایـن بـا توجه به اینکـه بودجـه اوراق برای 
خـط چهـار مجزا اسـت و ترک تشـریفات خط 
چهـار بـه تایید سـازمان برنامه و بودجه کشـور 
رسـیده اسـت، مجموعـه مدیریـت شـهری به 
ایـن جمع بندی رسـیده اسـت که بـا همکاری 
پیمانـکاران، دسـتگاه حفـار قبلـی خط سـه به 
خـط چهـار منتقـل شـود و از انتهای سـال 99 

حفـاری خـط چهـار آغاز شـود.
کلائـی بیـان کرد: بـا ایـن روش توانسـته ایم 
بودجـه جدیـدی را بـرای سـال 1۴00 پایـدار 
کنیـم کـه ایـن موضـوع بزرگتریـن خدمـت 
بـرای پروژه های شـهری مشـهد اسـت. علی 
رغـم تمامـی مشـکلات موجود خط سـه قطار 

شـهری مشـهد در کشـور پیشـرو اسـت و در 
صـورت تامیـن مالـی سـرعت آن بـه صـورت 

جـدی قابـل افزایش اسـت.
وی افزود: تعمیرات اساسـی TBM در خط سـه 
توسـط قـرار خاتـم الانبیـا مجموعـا 11 ماه به 
طـول انجامیده اسـت زیرا در شـرایط تحریم با 
توجـه به نیـاز تعویض قطعـات آسـیب دیده از 

خارج از کشـور این کار بسـیار سـخت اسـت.
 TBM شـهردار مشـهد تصریح کـرد: در نهایت
شـرقی تـا پایـان آذر 1۴00 به انتهای شـهرک 
ابـوذر مـی رسـد و سـپس بـه شـفت امامـت 
منتقـل و حفـاری آغـاز مـی شـود و عملیـات 
NATM نیـز تـا پایـان خـط از انتهـای بولـوار 
امیریـه تا پایان سـال آغاز می شـود کـه اتفاق 
مهمـی اسـت. در همـه شـهرها از ایـن روش 
اسـتفاده مـی شـود امـا شـهر مشـهد بـه بـالا 
بـودن سـطح آب هـای زیـر زمینـی در مرکـز 
شـهر با مشـکلاتی مواجـه اسـت. همچنین با 
ایـن کار تاخیرهای احتمالـی بابت TBM غربی 
از ایـن جهت جبران می شـود و بـه جای ادامه 
کار از یـک جبهـه، کار از دو جبهـه ادامـه پیـدا 

مـی کند.
خط سه قطار شهری بهترین خط در کشور 

از نظر پیشرفت فیزیکی
کلائـی بیـان کـرد: خط سـه قطـار شـهری از 
نظـر پیشـرفت فیزیکـی بهتریـن خـط در کل 
کشـور اسـت و بـا وجـود رکـود و تخصیـص 
مالـی ناچیـز دولـت، حفـاری هسـته مرکـزی 

شـهر بـه بهتریـن نحـو انجام شـده اسـت.
وی در خصـوص خـط چهـار اضافه کـرد: پس 
از ابـلاغ مصوبـه شـورا در بـاره اخـذ مجـوز 
تـرک تشـریفات حفـاری خـط چهـار، قیمـت 
پیشـنهادی از قرارگاه سـازندگی خاتم الانبیا به 
شـورا ارائه شـد و شورای اسـلامی شهر مشهد 
نیـز بـا توجه به حسیاسـیت های موجـود برای 
عادلانـه کـردن قیمت ها، نهایتـا قیمت اجرای 

پـروژه در مـرداد ماه اعلام شـد.
در 15  مـا  عمـلا  کـرد:  خاطرنشـان  کلائـی 
اردیبهشـت 99 قـراردادی را ابـلاغ کـرده ایـم 
کـه یـک سـال فرصـت بـرای شـروع حفاری 
ناشـی از طراحی، تملک و آماده سـازی شـفت 
ورودی را خواهیـم داشـت. باتوجـه بـه اضافـه 
شـدن مسـیر از خواجه ربیع تا شـفت مهرمادر، 
کـه مـردم از ایـن کار احسـاس رضایـت مـی 
کننـد، دامنـه تعییـن ایسـتگاه بـرای اضافـه 
کـردن یـک مجموعـه پایانـه ای انجـام مـی 
شـود. انشـالله در انتهـای خـط چهـار در قلعـه 
سـاختمان نیز ایـن کار انجام می شـود. باتوجه 
بـه این موضـوع و تغییر موقعیت مکانی شـهر 
کـه خـارج از مطالعـات فـاز یـک قـرار دارد، 
طراحـی زمیـن در دسـتور کار پیمانـکار قـرار 
گرفتـه و پـس از آن عملیـات محصور سـازی 
و محوطـه سـازه براسـاس طراحی جدیـد آغاز 
شـده و بـه صـورت شـبانه روزی در حـال اجرا 
اسـت لـذا از زمان اعـلام قیمت پیشـنهادی تا 
شـروع عملیات اجرایی که هشـت ماه به طول 
انجامیـده اسـت، تمامـی مـوارد شـامل تملک 
زمیـن، رفـع معـارض، طراحی و اصلاح نقشـه 
هـای جدیـد و مسـائل فنـی و پیـش نویـس 
قـرارداد رد و بـدل شـده اسـت کـه ایـن مدت 
زمـان منطقی برای پـروژه ای با مبلـغ بیش از 

هـزار میلیـارد تومان اسـت.
در  پیمانـکار  بـود  قـرار  ابتـدا  داد:  ادامـه  وی 
صـورت اتمـام عملیـات حفاری بخش شـرقی 
خط سـه و آزاد سازی دسـتگاه حفاری مکانیزه 
آن را بـه خـط چهار منتقل کند کـه این کار در 
بخـش غربـی انجام شـده اسـت و نفـس جابه 
جایـی TBM کـه نیازمنـد حذف فضای سـبز، 
آیلنـد میانی و پـل های عابر پیـاده، هماهنگی 
بـا پلیس راهـور برای حـذف علائـم ترافیکی، 
بسـته شـدن مسـیر به مدت یک روز و... است، 
پـس از جلسـات هماهنگـی در تصمیـم گیری 
مشـترک ابلاغ شـده اسـت کـه امیدواریم این 
موضـوع تا پایان سـال یـا 15 فروردیـن ماه به 

سـرانجام برسد.
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قدم نهایی برای بازگشت مهدی ترابی به 
پرسپولیس

باشگاه پرسپولیس برای عقد قرارداد با مهدی ترابی منتظر فسخ این بازیکن با باشگاه العربی 
قطر است.

به گزارش مهر، مهدی ترابی در نخستین روزهای نقل و انتقالات تابستانی از پرسپولیس جدا 
شد تا فوتبال خود را در لیگ ستارگان قطر با پوشیدن پیراهن العربی دنبال کند.

با این حال دوران فوتبالی این بازیکن با پیراهن العربی کوتاه بود تا او پس از گذشت کمتر از 
چهار ماه در لیست مازاد این باشگاه قرار گیرد.

ترابی که مصدومیت های متوالی و زیادی را پشــت سر گذاشت مورد انتقاد رسانه های فوتبال 
قطر گرفت تا لقب »بازیکنی از جنس شیشه« را بگیرد. او با دو گلی هم که با پیراهن العربی 
زد نتوانست نظر هواداران را به خود جلب کند تا بالاخره کادر فنی این باشگاه قید او را زده و 

»یوسف المساکنی« را جانشین ترابی کند.
سایت اســتاد الدوحه قطر نیز خبر فسخ رســمی قرارداد ترابی با العربی را منتشر کرد تا این 

بازیکن خیلی زود با فوتبال در لیگ ستارگان قطر خداحافظی کند.
ترابی که جدایی اش قبل از فینال لیگ قهرمانان آسیا باعث ناراحتی هواداران پرسپولیس شده 
بود برای بازگشــت به فوتبال ایران با پیشنهاد تیم هایی نظیر تراکتور و سپاهان روبرو شد اما 
این بازیکن بار دیگر مد نظر کادر فنی باشــگاه پرسپولیس قرار گرفت تا خودش نیز خواهان 

بازگشت به جمع شاگردان یحیی گل محمدی شود.
باشــگاه پرســپولیس به دلیل قوانین بین المللی مربوط به نقل و انتقــال بازیکن از مذاکره 
مستقیم با ترابی خودداری کرد و از مدیر برنامه های او خواست تا پس از فسخ رسمی قرارداد 

با العربی، پیشنهاد پرسپولیس را به طور رسمی بررسی کند.
از قــرار معلوم این بازیکن نیز قصد دارد ظرف چند روز آینده به تهران بازگشــته و بلافاصله 
در ساختمان باشگاه پرسپولیس حاضر شده و قرارداد خود را به طور رسمی امضا کند.بنابراین 
بازگشت بازیکن محبوب یحیی گل محمدی به پرسپولیس تقریباً قطعی است تا سرخپوشان 

پایتخت بار دیگر یکی از بازیکنان تاثیرگذار سابق خود را به خدمت بگیرند.

استقلال در انتظار نظر فیفا درباره 
استراماچونی

مسئولان باشگاه اســتقلال هنوز اطلاعات جدیدی از پرونده شکایت آندره آ استراماچونی به 
دست نیاورده اند.

به گزارش »ورزش ســه«، چندی قبل بود که فدراسیون جهانی فوتبال)فیفا( در پی شکایت 
آندره آ استراماچونی سرمربی ایتالیایی ســابق استقلال این باشگاه را به پرداخت جریمه یک 

میلیون و 300 هزار یورویی محکوم کرد.
بعد از صدور این حکم اولیه مســئولان باشــگاه استقلال خواهان دریافت گراند رای شدند تا 
بتوانند اعتراض رســمی شان را با ارائه مستندات به فیفا بفرستند. از طرفی مسئولان باشگاه 

مستندات خود را در این خصوص آماده و ارسال کردند و منتظر نظر مدیران فیفا هستند.
امروز حجت نظری، ســخنگوی باشگاه اســتقلال درباره وضعیت پرونده استراماچونی گفت: 

»خبری جدیدی در این خصوص وجود ندارد.«
مساله اصلی در این خصوص اینجا است که کمیته انضباطی فیفا باید بعد از دریافت و بررسی 
مســتندات استقلال نظر نهایی خود را درباره شکایت استراماچونی بدهد تا مشخص شود آبی 
هــا چقدر باید بابت مطالبات این مربی ایتالیایی پرداخت کنند. در این باره مدیران اســتقلال 

برای حل و فصل موضوع چه تدبیری خواهند اندیشید.

بوی خداحافظی بعد از المپیک 
در صحبت های بنا

ســرمربی تیم ملی کشــتی فرنگی گفته بعد از المپیک توکیو ترجیح می دهد دیگر سرمربی 
نباشد.

به گزارش »ورزش ســه«، محمد بنا، سرمربی ۶2 ساله تیم ملی کشتی فرنگی که در صورت 
هدایت ملی پوشان در المپیک توکیو برای چندمین دوره متوالی حضور در این رویداد را تجربه 
می کند، اخیرا در مصاحبه ای درباره آینده خود و برنامه های بعد از المپیک به شــکلی خبر از 

خداحافظی خود داده است.
آقای خاص کشتی فرنگی ایران که در دو سال اخیر بار دیگر به تیم ملی بازگشته، چند باری 
در صحبت هایــش از برنامه ریزی برای المپیک 202۴ خبر داده بود، اما گویا قرار نیســت به 

عنوان سرمربی به کار خود بعد از المپیک توکیو ادامه دهد.
بنا در مصاحبه خود به ایســنا گفته: » تمرکز اصلی ما بر روی المپیک و اوزان المپیکی است 
امــا دو ماه پس از المپیک، رقابت های قهرمانی جهان برگزار می شــود و باید به فکر پس 
از المپیک نیز باشــیم. هر چند بعد از المپیک سعی می کنم با فدراسیون صحبت کنم تا کادر 
فنی جوان هدایت تیم ملی را بدســت بگیرد و من هم اگر خواســتند در حد توان به تیم ملی 
مشاوره بدهم، اما باید راه را برای کادر جوان بعدی مهیا کنیم. تمرکز من بر روی موفقیت در 
المپیک توکیو است و کادر فنی بعدی درباره رقابت های قهرمانی جهان تصمیم می گیرد.«

ســرمربی باتجربه تیم ملی کشتی فرنگی به صورت علنی از المپیک توکیو به عنوان ایستگاه 
پایانی کار خود به عنوان سرمربی خبر داده و ادعا کرده که راه را برای حضور جوانان در راس 

کادرفنی هموار می کند.
باید دید المپیک توکیو در تابســتان 2021 برگزار می شود یا خیر و بعد منتظر تصمیم محمد 

بنا با توجه به نتایجی که شاگردانش در این رویداد می گیرند، باشیم.

نخستین شکست پرسپولیس در لیگ بیستم  مقابل آلومینیوم اراک رقم خورد؛

ضربات سر بلای جان سرخپوشان!
تیـم فوتبـال پرسـپولیس در هفتـه دوازدهـم 
لیـگ برتر فوتبـال برابر آلومینیـوم اراک روی 
دو ضربه سـر بازی را واگذار کرد و نخسـتین 
شکسـت خـود را در ایـن فصـل از مسـابقات 

لیـگ تجربـه کرد.
فوتبـال  تیـم  مهـر،  خبرنـگار  گـزارش  بـه 
پرسـپولیس امروز دوشـنبه در هفتـه دوازدهم 
لیـگ برتر فوتبـال به مصـاف آلومینیوم اراک 
رفـت کـه ایـن بازی بـا نتیجـه 2 بـر یک به 

سـود آلومینیـوم   بـه پایان رسـید.
در ایـن بـازی که از سـاعت 15 در ورزشـگاه 
امـام خمینی )ره( برگزار شـد، کمـال کامیابی 
نیـا )٧( بـرای پرسـپولیس و شـاهین توکلـی 

)20( و حامـد پاکـدل )30( بـرای آلومینیـوم 
کردند. گلزنـی 

باخـت  اولیـن  پرسـپولیس  ترتیـب  ایـن  بـه 
لیـگ بیسـتم را تجربـه کـرد و 15 امتیـازی 
باقـی مانـد. آلومینیـوم هـم با هدایت رسـول 

خطیبـی بـا بـرد 15 امتیـازی شـد.
پرسـپولیس  سـرمربی  محمـدی  گل  یحیـی 
کنعانـی  محمدحسـین  غیـاب  در  را  تیمـش 
زادگان و سـیدجلال حسـینی دو مدافع اصلی 
سـید  لـک،  حامـد  ترکیـب  بـا  سرخپوشـان 
احسـان حسـینی، مهدی شیری، سـعید آقایی 
احمـد  نعمتـی،  سـیامک  شـجاعی(،  )علـی 
نورالهـی، کمـال کامیابی نیـا، میـلاد سـرلک، 

احسـان پهلـوان )امید عالیشـاه(، وحید امیری 
)آرمـان رمضانـی( و مهـدی عبـدی )مهـدی 

مهـدی خانـی( بـه میـدان فرسـتاد.
سرخپوشـان از همـان ابتدا، بـازی را هجومی 
بـا یـک  نیـا  آغـاز کردنـد. کمـال کامیابـی 
ضربـه سـر موفـق شـد کرنـر ارسـالی احمـد 

نورالهـی را بـه گل تبدیـل کنـد.
آلومینیـوم بعـد از این گل بـرای جبران نتیجه 
جلـو کشـید و توانسـت بـه همان شـکلی که 
گل خـورده بـود، دو بـار دروازه پرسـپولیس 
را بـاز کنـد. در روزی کـه مهـدی شـیری و 
احسـان حسـینی به جای سـیدجلال حسینی 
و کنعانـی زادگان بـازی می کردنـد، نبـود دو 

مدافـع باتجربـه تاثیـر خـودش را نشـان داد. 
ابتـدا شـاهین توکلـی و سـپس حامـد پاکدل 
بـا ضربـات سـر خـود موفـق شـدند دروازه 
پرسـپولیس را در دقایـق 20 و 30 بازی کنند.

در نیمـه دوم پرسـپولیس برای جبـران نتیجه 
هجومـی شـد. گل محمـدی در دقیقـه 5٧، 
امیـد عالیشـاه را به جای احسـان پهلوان وارد 
زمیـن کـرد تا بـر قدرت خـط حمله ایـن تیم 
اضافـه شـود. در دقیقـه 58 سـیامک نعمتـی 
امـا  داشـت  گلزنـی  بـرای  خوبـی  موقعیـت 
از درون محوطـه جریمـه  او  شـوت محکـم 
آلومینیـوم را حسـین پورحمیـدی دروازه بـان 

ایـن تیـم بـه کرنر فرسـتاد.

در دقیقـه 83 ایـن مسـابقه، پورحمیدی یکبار 
خـوب  موقعیـت  و  درخشـید  خـوش  دیگـر 
احمـد نورالهـی را درون محوطـه شـش قـدم 
آلومینیـوم مهـار کـرد تـا دروازه تیمـش را از 
دریافت گل تسـاوی بسـته نگه دارد. در ادامه 
تـلاش شـاگردان گل محمـدی بـرای به ثمر 
رسـاندن یـک گل دیگر بی ثمر مانـد و بازی 
بـا نتیجـه 2 بر یـک به سـود آلومینیـوم تمام 

. شد
سـیدوحید کاظمـی داور مسـابقه در این بازی 
از  پاکـدل  حامـد  و  شـریفات  اسـماعیل  بـه 
آلومینیـوم و کمـال کامیابـی نیـا و حامـد لک 

کارت زرد نشـان داد.

511/1آگهی فقدان سند مالکیت

نظـر بـه اینکـه  آقـای محمـد ابراهیـم اصـل خانمحمـدی برابـر وکالتنامـه شـماره 200188 مـورخ 
1399/۶/1۶ دفترخانـه۴٧ مشـهد بوکالـت از طـرف ورثه مرحوم ایـرج ذوقی فرزند مرحـوم محمد ذوقی 
باسـتناد 2 بـرگ فـرم استشـهادیه منضـم بـه فرم تعهـد جهت دریافت سـند مالکیـت المثنـی نوبت اول 
بـه ایـن اداره مراجعـه و مدعـی اسـت کـه سـند مالکیت ششـدانگ یکباب خانه به شـماره پـلاک  3۴2  
اصلـی بخـش سـه مشـهد کـه متعلق به  محمـد ذوقی  میباشـد  به علت سـهل انگاری  مفقـود گردیده 
اسـت. بـا بررسـی دفتـر املاک معلوم شـد مالکیت نامبـرده در ذیل ثبـت 3٧1 دفتر 2 صفحـه 809 بنام 
محمـد ذوقـی ثبـت شـده  اسـت . دفتـر امـلاک بیـش از این حکایتـی نـدارد. لذا به اسـتناد مـاده 120 
اصلاحـی  قانـون ثبـت مراتـب یـک نوبـت آگهـی و متذکـر مـی گـردد هرکس نسـبت به ملـک مورد 
آگهـی معاملـه ای انجـام داده یـا مدعـی وجـود سـند مالکیـت نـزد خود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز از 
تاریـخ انتشـار ایـن آگهـی اعتـراض کتبـی خود را به پیوسـت اصل سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی 
بـه ایـن اداره تسـلیم نماید. بدیهی اسـت در صـورت عدم اعتـراض در مهلت مقرر و یا وصـول اعتراض 
بـدون ارائـه سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی نسـبت به صدور سـند مالکیـت المثنی و تسـلیم آن به 

متقاضـی اقـدام خواهد شـد. م.الف 1٧۶
محمد جواد غلامی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد مقدس

مفقودی

پـلاک شـماره  بـه   1382 مـدل   GTX صبـا  تیـپ  پرایـد  سیسـتم  سـواری  خـودرو  سـبز   بـرگ 
 32 ایـران 3٧8 ل 21  بـه شـماره موتـور 508۴۴8 و شـماره شاسـی S1۴122829۶83۴2 مربـوط بـه 

زهـرا شـیرزاد مفقـود گردیـده و از درجـه اعتبار سـاقط می باشـد.
مفقودی

بـرگ سـبز - سـند کمپانـی خودرو سـواری پراید مـدل 1390 به شـماره ایـران 32 ایـران ۶۶8 ص ۴۶  
شـماره موتـور 39٧0٧25 و شـماره شاسـی ۴12290٧28399 بـه نـام قاسـم باقـری قرایـی خیرآبـادی 

مفقـود گردیـده و از درجـه اعتبار سـاقط می باشـد.

511/2آگهی فقدان سند مالکیت

نظـر بـه اینکـه  آقای عبدالصمـد نخعی برابـر وکالتنامه شـماره 30۴٧2 مـورخ 1399/10/۶ دفترخانه 
10۴٧ تهـران بوکالـت  از طـرف آقـای اکبـر پایـا باسـتناد 2 بـرگ فـرم استشـهادیه منضـم بـه فرم 
تعهـد جهـت دریافـت سـند مالکیـت المثنی نوبـت اول به ایـن اداره مراجعه و مدعی اسـت که سـند 
مالکیـت یـک سـهم مشـاع از 1٧0 سـهم  ششـدانگ یـک بـاب منـزل بـه شـماره پـلاک باقیمانده 
52۶3  اصلـی کـه در راسـتای اسـتاندارد سـازی به پـلاک 2 فرعـی از 52۶3 اصلی بخش 2 مشـهد 
تبدیـل شـده اسـت و متعلـق بـه نامبـرده میباشـد  بـه علت سـهل انـگاری  مفقـود گردیده اسـت. با 
بررسـی دفتـر امـلاک معلوم شـد مالکیت نامبرده در ذیل شـماره ثبت 11۴88  دفتـر 82 صفحه 302 
بنـام جعفرگـودرزی ثبت و سـند به شـماره چاپی 33۶٧33 صادر گردیده اسـت.  سـپس مع الواسـطه 
برابـر سـند قطعـی 20۴2٧2 مـورخ 138٧/9/13 دفترخانـه 20 مشـهد بنـام  آقـای اکبـر پایـا منتقل 
شـده اسـت .دفتـر امـلاک بیـش از ایـن حکایتـی نـدارد. لذا بـه اسـتناد مـاده 120 اصلاحـی  قانون 
ثبـت مراتـب یـک نوبـت آگهـی و متذکر می گـردد هرکس نسـبت به ملک مـورد آگهـی معامله ای 
انجـام داده یـا مدعـی وجـود سـند مالکیت نزد خود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز از تاریخ انتشـار این 
آگهـی اعتـراض کتبـی خـود را بـه پیوسـت اصل سـند مالکیـت یا سـند معامله رسـمی به ایـن اداره 
تسـلیم نمایـد. بدیهـی اسـت در صـورت عـدم اعتـراض در مهلت مقـرر و یـا وصول اعتـراض بدون 
ارائـه سـند مالکیـت یـا سـند معامله رسـمی نسـبت به صدور سـند مالکیـت المثنـی و تسـلیم آن به 

متقاضـی اقـدام خواهد شـد. م.الف 1٧5
محمد جواد غلامی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد مقدس

511/3آگهی ابلاغ اجرائیه پرونده کلاسه 9907898

 بدینوسـیله بـه آقـای اشـکان افرنـد نـام پـدر: رسـتم تاریـخ تولـد : 135۴/۶/25 شـماره ملـی : 
پرونـده متعهدلـه: فیـض  ابـلاغ میگـردد کـه بسـتانکار   ٧11 : 0۶81٧931۴٧ شـماره شناسـنامه 
الله حمیـدی نـام پـدر: مصطفـی تاریـخ تولـد : 13۴1/۶/3 شـماره ملـی : 0٧٧8813509 شـماره 
شناسـنامه:3۴٧3 مسـتند بـه شـماره چـک: 91038918۶۶ تاریخ چـک : 1399/10/10 شـرح : مبلغ 

850/000/000 ریـال میباشـد و پرونـده اجرائـی بـه کلاسـه 990٧898 علیه شـما در ایـن اداره اجرا 
تشـکیل گردیـده اسـت و چـون برابـر اعـلام مامـور ابلاغ پسـت بدلیـل عدم شناسـایی آدرس شـما 
بـه شـرح متـن سـند ابلاغ میسـر نگردیده اسـت لـذا باسـتناد مـاده 18 آئین نامـه اجرای مفاد اسـناد 
رسـمی لازم الاجـراء مراتـب طـی ایـن آگهی به شـما ابـلاغ و عملیـات اجرائی ظـرف ده روز پس از 
انتشـار آگهـی بـه شـما ادامـه خواهـد یافت و بـه جز آگهـی مزایـده  آگهی دیگـری منتشـر نخواهد 

شـد.م.الف1٧۴
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی مشهد) شعبه سوم( -محمد رضا اجتهادی عرب

511/4آگهی ابلاغ اجرائیه  کلاسه پرونده: 9906640

 بدیـن وسـیله بـه ورثـه مرحوم نصـرالله دائـی: ام لیلا دائی نـام پدر: هـادی تاریخ تولـد : 1355/۴/5 
شـماره ملـی : 09351۶3۶21 شـماره شناسـنامه :21۶3- خدیجـه دائـی نـام پـدر: هـادی تاریـخ 
تولـد:13۴3/1/9 شـماره ملی 09351۶13۴1 شـماره شناسـنامه 11۴1- سـکینه دائی نـام پدر: هادی 
تاریـخ تولـد : 133۴/10/٧ شـماره ملی : 0935159۶81 شـماره شناسـنامه : 9٧۶ – مهـدی دائی نام 
پـدر: هـادی تاریـخ تولـد 13۴۶/۶/30 شـماره ملـی : 09351۶21٧8 شـماره شناسـنامه:2023 جهت 
وصـول مهریـه بـه تعـداد سـیصد سـکه طـلای یک بهـار ازادی بـه اسـتناد – سـند ازدواج : شـماره 
سـند: ۶98٧ تاریـخ سـند : 13٧٧/8/21 دفترخانـه صـادر کننـده : دفترخانـه ازدواج 22 وطـلاق 8٧ 
شـهر مشـهد اسـتان خراسـان رضوی علیـه ورثه مرحوم نصـرالله دائـی اجرائیه صادر نمـوده و پرونده 
اجرائـی بـه کلاسـه 990۶۶۴0 در ایـن اداره تشـکیل شـده و طبق گـزارش مـورخ 99/10/10 مامور 
پسـت  محـل اقامـت ورثـه مرحـوم امیـر بهبـودی به شـرح متن سـند شناسـایی نگردیـد. لـذا بنا به 
تقاضـای بسـتانکار طبـق مـاده 19 آئیـن نامه اجـرا مفـاد اجرائیه فقط یـک مرتبه در یکـی از روزنامه 
هـای کثیـر الانتشـار محلـی آگهـی می شـود و چنانچـه ظـرف مـدت ده روز از تاریخ ایـن آگهی که 
روز ابـلاغ محسـوب مـی گـردد ، نسـبت بـه پرداخـت بدهـی خـود اقـدام ننماییـد ، عملیـات اجرائی 

جریـان خواهـد یافت.م.الف1٧3
سرپرست اداره اجرای اسناد رسمی مشهد

 مربی استقلال: لباس هایمان را آتش می زنیم
بهروز یاری که به تنبیه بدنی کشــتی گیران از 
سوی باشگاه اســتقلال متهم شده، گفت: هم 
پولشان را برمی گردانیم و هم لباس هایمان را 

جلوی باشگاه آتش می زنیم!
به گزارش »ورزش ســه«، با گذشــت بیش از 
یک ماه از اتفاقات و حواشــی فینال لیگ برتر 
کشتی آزاد، نامه ای از سوی مدیرعامل باشگاه 
اســتقلال به دســت رییس فدراسیون کشتی 

رسیده و جنجال بزرگی را به پا کرده است.
در این نامه مدیرعامل اســتقلال از جریمه 35 
درصدی 5 کشتی گیر و یک مربی و همچنین 
جریمه ٧0 درصــدی بهروز یاری که به عنوان 
مشــاور فنی در این تیم فعالیت می کرد، اشاره 
شده است. کشــتی گیران استقلال که با نظر 
رضا یزدانی و دیگــر اعضای کادرفنی قرار بود 
در فینال لیگ برتر روی تشک نروند و با تاکید 
رییس فدراســیون حاضر به مبارزه شــدند، به 
شکل عجیبی از سوی باشگاه استقلال جریمه 
شــدند.عجیب ترین جریمه برای بهروز یاری 
است که به تنبیه بدنی و زبانی کشتی گیران و 
همچنین اخلال در اردوی تیم متهم شده است. 
در همین راستا با بهروز یاری تماس گرفتیم که 
سال گذشته توانســت با اترک خراسان شمالی 
به عنوان ســرمربی نایب قهرمانی لیگ برتر را 
تجربه کند، اما امسال همکاری او با استقلال به 
حاشیه کشیده شد. در ادامه صحبت های بهروز 
یاری، دارنده مدال برنز جهان در سال 199۴ را 

با خبرنگار »ورزش سه« می خوانید.
تا به حال ندیدم به خاطر کشتی گرفتن 

جریمه کنند
حســن یزدانی جزو نوابغ کشتی ایران و جهان 
است و کشتی گرفتن مقابل او برای هر کشتی 
گیری یک فرصت محســوب می شــود. حالا 
باشگاه اســتقلال به خاطر اینکه سجاد غلامی 
در فینال مقابل حســن یزدانی مبــارزه کرده، 
او را 35 درصــد جریمه کرده اســت. من روی 
صفحه اینستاگرام خودم هم نوشتم که یا آقای 
مددی، مدیرعامل باشگاه با زدن این نامه راه را 
اشتباه رفتی یا خودشان اشتباهی است. من هیچ 
کجــای دنیا تا به حال ندیدم به خاطر کشــتی 

گرفتن از قرارداد کشتی گیر پول کم کنند!
لباس این 7 نفر را جلوی باشگاه آتش می 

زنم!
تا قبــل از پایان مســابقات در دور رفت هیچ 
پرداختی به کشــتی گیران نشــده بود. اولین 
بخش قــرارداد را بعد از پایان دور رفت گرفتیم 
و قبل از فینال هم قسط دوم را دریافت کردیم. 
حالا سوال من این است که اگر تخلفی صورت 
گرفته بود، چرا بــه من پول پرداخت کردند؟ با 
ایــن رفتار آقایان، من لباس آن ٧ نفر را جلوی 
باشگاه استقلال آتش می زنم و صددرصد پول 
این باشــگاه را هم قبل از لیگ بعدی به آن ها 
برمی گردانم؛ نه تنها من، بلکه تمام این ٧ نفر. 
این چندرغــازی که به ما دادند، به اندازه جیب 

خودشان بوده و در شان کشتی گیران نیست. 
امضای مددی دیگر هیچ اعتباری ندارد

آقای مددی نشــان داد که اصلا مدیر نیست. 
وقتی او امضایــی را پای نامه ای می زند، باید 
متن آن را بخواند. او با امضای این نامه و عدم 
اطلاع از تبعات آن نشان داد لیاقت مدیریت در 
این ســطح را ندارد. از ایــن به بعد هم امضای 
او اعتباری ندارد. مرجــع تصمیم گیری کمیته 
انضباطی فدراســیون کشتی است و رای صادر 
شده نشان می دهد که چه کسی اشتباه کرده و 
چه کســی درست گفته است. محمد طلایی به 
خاطر تشویق کشتی گیران به حضور در مسابقه 
جریمه شــده؛ مگر می شود؟ در زمان لیگ هم 
تلفــن های زیادی به ما شــد و بــه ما توهین 
شــد، اما اعتراضی نکردیم. آقایان کشتی را با 
فوتبال اشــتباه گرفتند. هنوز یادمان نرفته که 
یک ماه قبل آقای مددی با مدیرعامل فولاد در 
تلویزیون مناظره کرد و ســیل اتهاماتی را علیه 

هم مطرح کردند. 
من از برزگر شاکی هستم، فوتبالیست ها از 

علی پروین!
اگر من کســی را تنبیه بدنی کرده باشم، یا باید 
نامه پزشــکی قانونی وجود داشته باشد یا یک 
شخصی مدعی شود که من او را کتک زده ام. 
گفته اند در نظــم اردو اخلال ایجاد کردم. من 
در دوران کشتی گیری هم اخلالی ایجاد نکرده 
بودم. تنبیــه زبانی هم که دیگر ادعای عجیبی 

اســت. اگر تنبیه زبانی جرم باشــد که من هم 
باید از آقای منصور برزگر)ســرمربی سابق تیم 
ملی کشتی( شاکی باشــم که در آتلانتا خیلی 
به من فحش داد. به هر حال این طبیعی است 
که مربی در جریان مســابقه عصبانی می شود. 
همین آقای رضا یزدانی می تواند از رسول خادم 
شاکی شــود که در المپیک لندن مربی او بود 
و موقــع کوچ کردن خیلــی کلمات را گفت. یا 
فوتبالیست ها باید از علی پروین شاکی باشند. 

کشتی گیر پول گرفته که کشتی بگیرد
فدراسیون کشــتی در حضور وزیر ورزش و به 
خاطر پخش تلویزیونی ســعی کــرد فینال به 
بهترین شکل برگزار شــود. رییس فدراسیون 
از کشــتی گیران خواسته کشــتی بگیرند، اما 
کادرفنی به آن ها گفته کشتی نگیرید. منطقی 
این اســت که کشتی گیر مبارزه کند. اصلا آن 

ها قرارداد بســته اند که کشــتی بگیرند. علی 
موجرلــو را جریمه کردنــد و گفتند چرا باختی. 
کشــتی گیری که با 20 میلیون جذب کردی، 
باید کشتی گیر 300 میلیونی را شکست دهد؟ 
موجرلو باید قاسمپور یا حسن یزدانی را شکست 

دهد؟ 
یزدانی و حبیبی اگر کاربلدند، سال بعد 

فینالیست شوند
همانطور که گفتم ما ٧ نفری که باشــگاه از ما 
شکایت کرده، ابتدای لیگ سال آینده صددرصد 
پولشــان را برمی گردانیم چــون به ما توهین 
شــده. در کشــتی خبری از رانت های فوتبال 
نیست. آقای رضا یزدانی و هادی حبیبی هم که 
تیم آماده ما را در ابتدای لیگ تحویل گرفتند و 
سوار قطار شدند، اگر خیلی کار بلدند، سال آینده 

یک تیم جمع و جور کنند و به فینال ببرند.
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محرز: واکسن کرونای »سوئدی« بزودی وارد کشور می شود
مینو محرز عضو کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا در برنامه »تهران 
ما سلامت« رادیو تهران با اشاره به تزریق واکسن کرونای وارداتی 
طــی روزهای آینده گفــت: اولویت تزریق واکســن کرونا با کادر 
درمان است. اولویت دوم با افراد بالای ٧0 سال و بیماران دیابتی، 
قلبی و ریوی و افرادی است که سابقه بیماری زمینه ای دارند و بعد 
گروه های دیگر که بیشتر با مردم در ارتباط هستند در اولویت های 
بعدی قرار می گیرند. ولی اولین بخش از واکســن وارداتی بیشتر 
برای کادر درمان و افراد در معرض خطر کووید خطرناک اســتفاده 
می شــود. وی با اعلام این خبر که واکســن مذکوراز کشور سوئد 
وارد می شود گفت: این واکسن مدرنا نیست و واکسن کوبایی هم 
نیست چون واکسن کوبایی هنوز فاز آخر خود را طی نکرده است. 

این واکسن از سوئد وارد می شود و مورد تایید ما است.

توکلی: غسال آیت الله مصباح یزدی ابرَبدهکار بانکی است
احمــد توکلی، عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام و حســین 
رجایی، معاون ســازمان دیده بان شــفافیت و عدالت در یادداشت 
مشترکی، مدعی شــده اند که غسال آیت الله مصباح یزدی، یک 
ابرَبدهکار بانکی اســت که جنازه های روحانیون سرشــناس را به 
خانه خود می برد و غســل می دهد! در این یادداشت آمده است: 
چندی پیش جنــاب آقای صدیقی روایتی را از قول یک غسّــال 
در ســیما مطرح کرد که جنجال بســیاری در کشور برانگیخت به 
حدی که مدتی بعد مجبور به عذرخواهی شــد. پیدا کردن غسّال 
یاد شــده با توجه به کدی که ایشــان در سخنان خود داد، چندان 
دشــوار نبود. غسّال آیت الله مصباح، همان غسال مرحوم آیت الله 
حق شناس اســت. نویسندگان ادامه با اشاره به این فرد ادامه می 
دهند: ... همان ابرســرمایه داری که چندی پیش نیز برای حجت 
الاسلام پناهیان حاشیه آفریده بود. گرچه آقای پناهیان از خویش 
در برابر هجمه های ناجوانمردانه ای که علیه اش مطرح شده بود 
دفاع کرد اما در ســخنانش اعتماد و حسن ظن فراوان به شخصی 
وجود داشت که ابهامات مالی بسیاری درخصوص وی مطرح است. 
در این یادداشــت با اشاره به روحانیونی که تحت تاثیر القائات این 
افراد قرار می گیرند آمده است: این علمای سرشناس هیچ از خود 
پرســیده اند چرا امام رحمه الله علیــه، از چنین ثروتمندانی فریب 
نمیخورد؟ البته امام چون جمع شــدن ثروت های افسانه ای را از 
راه صحیح آسان نمیدید، وقتی فردی در این بازار کساد ۴0 میلیارد 
تومان خمس می آورد از خودش میپرســید منبع کسب او چیست. 
مَنشِی که در نزد رهبر انقلاب نیز می توان دید هنگامی که باعث 
به دام افتادن امثال شهرام جزایری می شود. همان شهرام جزایری 
که معدود وعاظ مشــهوری به وجوهات کلان او دست رد نزدند و 
منشــاء آن برایشان سوال نشــد! همان ها که حتی پس از صدور 
حکم وی هم از خیرات و مبراتش به نیکی یاد می کردند و هرگاه 
مسئولیت داشتند برای نجات ثروتمندان نابکارِ زرپرست، قضات را 

تحت فشار قرار میدادند.

اینکه مجلس دائم به صداوسیما پول بیشتری می دهد یعنی 
نگران انتخابات 1۴۰۰ است

مهدی پازوکی، کارشناس اقتصادی در واکنش به افزایش چندباره 
بودجه صداوسیما در مجلس، گفت: شما به تلویزیون پول می دهید 
تــا بتوانید در آن به دولت و رقیب به راحتی فحش بدهید و توهین 
کنید و اتهام بزنید. امروز تندرو ها واقعا نگران هســتند و فهمیدند 
که اگر ارز ارزان شــود و اقتصاد کشور ثبات پیدا کند و برجام احیا 
شــود، حتی با کمک شورای نگهبان هم شانسی برای پیروزی در 
انتخابات 1۴00 نخواهند داشــت. این کارشناس اقتصادی با تاکید 
بر اینکه مجلس یازدهم بار ها شعار و وعده حل مشکلات اقتصادی 
داده، ولی هیچ اقدامی در این راستا انجام نداده است، گفت: شما به 
تلوزیــون پول می دهید تا بتوانید در آن به دولت و رقیب به راحتی 
فحش بدهیــد و توهین کنید و اتهام بزنید. امــروز تندرو ها واقعا 
نگران 1۴00 هســتند و فهمیدند که اگر ارز ارزان شــود و اقتصاد 
کشــور ثبات پیدا کند و برجام احیا شــود، حتی با کمک شــورای 
نگهبان هم شانســی برای پیروزی در انتخابــات 1۴00 نخواهند 
داشــت. واقعیت این است که این ها دنبال منافع ملی و خدمت به 
مردم نیستند و در این مسیر صداوسیما را نیز با خود همراه کرده اند.

آصفری، نماینده مجلس: زنان با اصلاح قانون انتخابات 
می توانند کاندیدای ریاست جمهوری شوند

محمد حسن آصفری نایب رئیس کمیسیون امور داخلی و شوراهای 
مجلس، در وبینــار اصلاح قانون انتخابات ریاســت جمهوری در 
ایرناگفــت: طبق ایــن اصلاحیه، بانوان هــم می توانند کاندیدای 
ریاست جمهوری بشــوند و اگرتاکنون خانم ها نمی توانستند دراین 
زمینه ثبت نام کنند، اما اکنون می توانند. محمدحســن آصفری در 
وبینار اداره کل پژوهش و بررســی های خبــری ایرنا که با حضور 
وی و قاســم میرزایی نکو، نماینده مجلس دهم برگزار شــد، در 
واکنش به ایرادات 5 گانه کمیته نظارت مجمع تشخیص مصلحت 
نظام بر اصلاحیه قانون انتخابات ریاست جمهوری گفت: اطلاعی 
درباره این که چه مواردی نقد شــده ندارم، اما تاکنون ســه جلسه 
در این زمینه در کمیته نظارت مجمع گذاشــته شــده است. وی با 
بیان این که در این جلسات نظرات مشورتی بیان می شود، افزود: 
الان این قانون از مرحله تصویب مجلس گذشته و اعضای مجمع 
باید نظرات مشــورتی خود را به شورای نگهبان منتقل کنند تا اگر 
مواردی را خلاف شــرع یا قانون اساســی تشخیص می دهند، رد 

کنند یا خواستار اصلاحش شوند.

واکنش مادر سرباز اکبری به سیلی خوردن فرزندش از یک 
نماینده مجلس

باشگاه خبرنگاران جوان نوشت: خبر سیلی زدن یکی از نمایندگان 

مجلس به مامــور وظیفه راهور در تهران بازتاب گســترده ای در 
فضای مجازی داشــت فارغ از تایید یا تکذیب این اتفاق، بسیاری 
معتقد بودند وجود ســربازانی که جلوی تخلف مسئولان می ایستند 
قابل احترام اســت، اما در گیر و دار انتشار انبوه این خبر در فضای 
مجازی ، شــاید دانســتن حال دل مادر این سرباز آملی که دور از 
فرزنــدش این اتفاق تلخ را در فضای مجازی تجربه کرده اســت 
خواندنی باشــد. پیدا کردن نشــانی از این سرباز کمی سخت بود، 
شــاید لهجه مازندرانی او بهترین راهنما برای یافتنش باشد، پرس 
و جو ها از انتظامی مازندران آغاز شــد و به شهرستان آمل و منابع 
خبری این شهرســتان رســید اما هیچ نتیجه ای نداد کسی از این 
سرباز خبری ندارد همه می گویند شنیدیم اسمش عابد – الف اهل 
مازندران و آمل است، تلاش برای یافتن سرنخی بهتر از این سرباز 
از منابع غیر رســمی بالاخره نتیجه داد، یک اســم با شماره تلفن 
همراه این سرباز که خاموش بود و شماره تلفن منزلش در آمل که 
با اولین زنگ برداشته شد، صدای بغض آلود اما بسیار مهربان یک 
بانــوی مازندرانی که دائم مرا فرزند خود خطاب می کرد حکایت از 
این داشت که بالاخره به مقصود رسیدیم. مادر این سرباز آملی در 
ابتدا می گوید: چون گوشی مدرن ندارد خبر سیلی خوردن فرزندش 
را یکی از بســتگانش در فضای مجــازی دیده و به او اطلاع داده 
است و پســرش عابد، چون می دانست از کتک خوردنش ناراحت 
می شــوم از این اتفاق چیزی به من و پدرش نگفته بود. این مادر 
آملی که به عنوان راننده ســرویس مدارس فعالیت می کرد و حالا 
به دلیل شــیوع کرونا بیکار شده است، گفت: من به کار پسرم که 
برای اجرای قانون جلوی تخلف را گرفته و در این راه ســیلی هم 
خورده است افتخار می کنم اما شبی که این خبر را شنیدم از گریه 

نتوانستم بخوابم.
واکنش فرزند آیت الله مصباح یزدی به ادعای احمد توکلی در 

مورد غسال
حجت الســلام علی مصباح یزدی فرزنــد مرحوم آیت الله مصباح 
یزدی به ادعای احمد توکلی نســبت به غســال آیت الله مصباح 
یــزدی واکنش نشــان داد. احمد توکلی، عضو مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام و حســین رجایی، معاون سازمان دیده بان شفافیت 
و عدالت در یادداشت مشترکی، مدعی شده اند که غسال آیت الله 
مصباح یزدی، یک ابرَبدهکار بانکی است که جنازه های روحانیون 
سرشــناس را به خانه خود می برد و غسل می دهد. حجت السلام 
علی مصباح یزدی فرزند مرحوم آیت الله مصباح یزدی در واکنش 
به این ادعا گفت: آقای توکلی اشتباه می کنند و این اطلاعات غلط 
اســت. بنده این موضوع را تایید نمی کنم. فردی که مدنظر ایشان 

و دیگران است غسال حاج آقا نبودند.

واکنش عباس عبدی به اظهارات توکلی 
درباره غسال آیت الله مصباح

عبــاس عبدی به اظهــارات احمد توکلی درباره غســال آیت الله 
مصباح یزدی واکنش نشــان داد و نوشت: خانه ای که در آن یک 
غســالخانه ویژه و طبعا لاکچری وجود داشته باشد، دیدن دارد. از 

الان باید آنجا را ثبت فرهنگی و بعداً تبدیل به موزه کرد.

امیری فر: جهانگیری چطور می خواهد کاندیدای 1۴۰۰ شود؟
فعال سیاســی اصولگرا بــا بیان اینکه عمل آقــای جهانگیری با 
حرفش از زمین تا آســمان تفاوت داشت، یادآور شد: امروز کشور 
به وضعیت بد اقتصادی دچار شــده که برخلاف تصویری اســت 
آقای روحانی و جهانگیری سال 9۶ ارائه می دادند. همین عملکرد 
چهارســال اخیر دولت را در نظر بگیریم احتمال دارد که شــورای 
نگهبان آقای جهانگیری را ردصلاحیت کند.اســحاق جهانگیری 
سال 9۶ با عنوان نامزد اصلاحات وارد انتخابات ریاست جمهوری 
شــد تا چهار سال بعد جای حســن روحانی را در پاستور بگیرد اما 
ظرف این مدت اوضاع آن طور که او انتظار داشــت پیش نرفت و 
امروز در یک دو راهی سخت قرار دارد، بیاید یا نه.عباس امیری فر 
در گفتگو با نامه نیوز درباره نقاط قوت و ضعف اسحاق جهانگیری 
برای نامزدی در انتخابات 1۴00 گفت: نقاط منفی آقای جهانگیری 
بیش از نقاط مثبتش اســت. به طور مشخص اختصاص ارز ۴200 
به واردات کالاها با نظر آقای جهانگیری انجام شــد که بزرگترین 
اشــتباه بود. در دوره ای حتی این مســئله مورد تمسخر در فضای 

مجازی واقع شد.

فومنی: آمدن سید حسن خمینی برای نامزدی جدی شد
دبیرکل حزب مردمی اصلاحات درباره ســاز و کار نهاد اجماع ساز 
اصلاح طلبان توضیحاتی ارائه داد.محمد زارع فومنی دبیرکل حزب 
مردمی اصلاحات در گفت و گو با باشگاه خبرنگاران جوان، با اشاره 
به تصویب و شــکل گیری کامل نهاد اجماع ســاز اصلاح طلبان 
گفت: معتقدم که این نهاد هم برای اجماع اصلاح طلبان چاره ساز 
نخواهد بود و نمی تواند نقش اجماع سازی را به خوبی ایفا کند؛ چرا 
که بیشــتر گروه های اصلاح طلب با این مجموعه مخالف هستند.
او ادامه داد: به بیانی دیگر گروه هایی از اصلاح طلبان که در درون 
آن اجماع قرار ندارند چندان موافق اجماع ســازی به این شــکل 
نیســتند و این هم موضوع تازه ای است که برخی مطرح می کنند، 
اما باز هم یک طرح شکســت خورده اســت و تــا زمانی که تمام 
گروه های اصلاح طلب گرد هم جمع نشوند این اتفاق رخ نخواهد 
داد. کمااینکــه در حال حاضر هر یــک از احزاب اصلاح طلب به 

صورت جداگانه در حال معرفی نامزد انتخاباتی هستند، برای مثال 
حزب کارگزاران، اتحاد ملت، مجمع روحانیون مبارز و سایر احزاب 
هر یک نامزدهای جدا دارند، بنابراین بعید اســت که اجماعی رخ 
دهد.دبیرکل حزب مردمی اصلاحات افزود: اســحاق جهانگیری ، 
محمدرضا عارف و مصطفی معین در شرف نامزدی برای انتخابات 
هســتند، از سوی دیگر هم موضوع آمدن سید حسن خمینی برای 
نامزدی جدی شــده که اینها هر کدام نشان دهنده عدم اجماع در 

بین اصلاح طلبان است.

تکذیب اظهارنظر امام جمعه سبزوار درباره ماجرای درگیری 
»عنابستانی« با سرباز راهور

مســئول دفتر امام جمعه سبزوار، اظهارات منتشــر شده به نقل از 
حجت الاسلام والمسلمین مقیسه درباره ماجرای درگیری عنابستانی 
نماینده ســبزوار در مجلس با سرباز راهور را تکذیب کرد.چند کانال 
تلگرامی به نقل از حجت الاســلام والمســلمین مقیسه امام جمعه 
سبزوار نوشته بودند که مسئله سیلی به سرباز راهور موضوعی نیست 
که عده ای بزرگش می کنند؛ باید قوه قضائیه ورود کند و فیلمبردار 
را پیدا کند. مراقب باید بود که دشــمنان این نظام دنبال دامن زدن 
به این اتفاقات پیش پا افتاده اســت.پس از انتشــار این خبر، امین 
کوشکی مسئول دفتر امام جمعه ســبزوار ضمن تکذیب اظهارنظر 
نقل شــده از امام جمعه، گفت: حجت الاســلام والمسلمین مقیسه 

تاکنون با هیچ رسانه ای درباره این ماجرا مصاحبه نکرده است.

رجانیوز: آقای نماینده پشت شهید بهشتی پناه نگیرید
ســایت رجانیــوز در واکنش به بیانیه اخیر علی اصغر عنابســتانی 
نوشت: درحالی که مردم منتظر پاسخگویی عنابستانی بابت سیلی 
به ســرباز وظیفه بودنــد، وی بجای عذرخواهی خود را با شــهید 
بهشــتی مقایســه کرده و در یک بازی تکراری کــه پیش از این 
نیز هاشــمی رفسنجانی با جعل خاطره از شهید بهشتی انجام داده 
بود، درصدد برآمده تا با سوءاســتفاده از مظلومیت شهید بهشتی، 
عمل دور از شــأن خود را توجیه کند.صبح امروز نیز عنابســتانی 
در بیانیه ای ماجرا را شــرح داده و علیرغم ادعای اولیه خود مبنی 
بر عدم درگیری با ســرباز راهور، اظهار کرد که ســرباز وظیفه را 
به خاطر فحاشــی فقط هل داده اســت.اما بلافاصله پس از بیانیه 
عنابستانی، فیلم ضبط شــده دوربین های مداربسته منتشر شد که 
خط بطلانی بر ادعاهای او می کشــید.در فیلمی که از ماجرا منتشر 
شده است، مشخص است که علی اصغر عنابستانی از خودرو پیاده 

شده و به صورت سرباز وظیفه راهور سیلی می زند.
منبع: تابناک

توکلی: غسال آیت الله مصباح یزدی ابرَبدهکار بانکی است/ آصفری، نماینده مجلس: زنان با اصلاح قانون انتخابات 
می توانند کاندیدای ریاست جمهوری شوند/ واکنش مادر سرباز اکبری به سیلی خوردن فرزندش از یک نماینده مجلس
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شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی

0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 
0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  

جناب آقای احمد مددی
 مدیرعامل محترم باشگاه استقلال

  و خانواده محترم نوری
تسلیت واژه کوچکیست در برابر غم بزرگ شـما 

 غفران و رحمت الهی برای آن عزیز از دست رفته 
و سلامتی و طول عمر با عزت برای جناب عالی  

و خانواده محترمتان از پروردگار متعال خواهانم

از طرف هادی قهرمانی

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی


